




3 اقتصادی

قائم مقام وزیر صنعت در امور تولید  خبرداد

پرداخت 12 هزار میلیاردتومان تسهیلات 
به بخش تولید

قائم مقام وزیر صنعت در امور تولید گفت: 12 هزار میلیارد تومان تسهیلات برای 
حمایت از واحدهای تولیدی پرداخت شده است .

رضا رحمانی در نشست خبری افزود: پرداخت 16 هزار میلیارد تومان تسهیلات به 
بخش تولید پیش بینی شده که تاکنون 6.5 هزار میلیارد تومان از این رقم از طریق 
سامانه وزارت صنعت به 9 هزار و 13 واحد پرداخت شده است.  وی ادامه داد: 5 هزار 
و 500 میلیارد تومان تسهیلات نیز از طریق بانکها به مشتریان از بخش تولید پرداخت 
شده است.  قائم مقام وزیر صنعت در امور تولید افزود: این تسهیلات به 8 هزار و 
576 واحد تولیدی و به 17 هزار و 589 واحد صنعتی، معدنی و کشاورزی پرداخت 
شده است.  وی ادامه داد: سپرده گیری بانک ها از تسهیلات بخش تولید و الزام 
تولیدکنندگان به سپرده گذاری بخشی از تسهیلات در بانک است. سپرده گیری از 
تولیدکنندگان مصداق زیادی داشته و ما این موضوع را به بانک مرکزی منتقل کردیم.  
رحمانی افزود: بانک مرکزی در این مورد بخشنامه ای به بانکها فرستاد و برای تأکید 
دوباره نیز بخشنامه دیگری صادر کرد که طبق آن هزینه این اقدام برای بخش تولید 
زیاد خواهد بود.  قائم مقام وزیر صنعت در امور تولید در عین حال تصریح کرد: دلال 
بازی در زمینه پرداخت تسهیلات به بخش تولید صورت نمی گیرد.  رحمانی گفت: 
برای امسال بهره برداری از 36 طرح ملی پیش بینی شده که این اتفاق مصداق اقتصاد 
مقاومتی است.  وی توضیح داد: این طرح ها با سرمایه گذاری 13 هزار میلیارد تومانی و 
اشتغال 13 هزار و 300 نفری به بهره برداری می رسد.  قائم مقام وزیر صنعت در امور 
تولید افزود: این طرح ها در بخش های مختلف از جمله افزایش 19 میلیون تنی در 
زنجیره تولید فولاد، افزایش 150 هزار دستگاهی لوازم خانگی، رشد 4.5 میلیون تنی 
ظرفیت تولید سیمان و افزایش 2.6 میلیون تنی ظرفیت تولید در بخش پتروشیمی 
اجرا می شود.  وی با اساره به اینکه در مجموع بیکاری معضل اصلی ماست ادامه داد: 
طی 6 ماهه امسال 150 هزار نفر افزایش اشتغال در بخش صنعت داشته ایم که 
برآیند آمار اشتغال جدید و شاغلان بیکار شده است.  رحمانی افزود: افزایش مصرف 
برق بخش صنعت و رشد تقاضای حمل بار در این بخش نشان دهنده رونق تولید در 
کشور است.  وی در ادامه با بیان اینکه در زمان شروع کار دولت یازدهم 6 هزار و 900 
واحد راکد در شهرک های صنعتی تحویل گرفتیم، گفت: تاکنون از این رقم، 3500 
واحد فعال شده است.  در ادامه صادق زاده سرپرست معاونت آموزشی پژوهشی و 
فناوری وزارت صنعت معدن وتجارت گفت: پروانه بهره برداری در 7 ماه امسال 3 هزارو 
9 واحد دریافت کردند که مشابه پارسال 8.7 درصد رشد کرده است.  قائم مقام وزیر 
صنعت در امور تولید درباره سوق یافتن سرمایه به سمت تولید تاکید کرد: در 7 ماه 
سال 94 هفت هزارو 600 میلیارد تومان سرمایه گذاری و امسال به 15 هزار میلیارد 

تومان رسیده است یعنی بیش از 88 رشد داشته است.

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خبرداد

آغاز ساخت 14 هزار واحد مسکونی
 برای محرومان 18 استان کشور 

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: با تشکیل ستاد مشترک بین بنیاد برکت 
و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در 18 استان کشور ، ساخت 14 هزار واحد مسکونی 
برای محرومان جامعه با همکاری ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی )ره( در 

دستور کار قرار گرفت. 
علیرضا تابش روز سه شنبه در حاشیه امضای قرارداد ساخت 14 هزار واحد مسکونی 
برای محرومان مناطق کمتر توسعه یافته کشور با ستاد اجرایی فرمان حضرت امام 
)ره( ، افزود: براساس قراردادی که با این ستاد برای احداث این تعداد واحد مسکونی 
در کشور منعقد شد 3500 میلیارد ریال هزینه می شود که 2500 میلیارد ریال آن 
از تسهیلات بانکی و 100 میلیارد ریال آن از محل کمک های بلاعوض بنیاد مسکن 
و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( تامین می شود. وی یادآورشد: در صورتی که 
با این منابع مالی نتوانیم این واحدهای مسکونی را تکمیل کنیم بازهم منابع مالی 
مورد نیاز آن تامین خواهد شد تا به مرور بتوانیم این واحدهای مسکونی را در اختیار 
واجدین شرایط قرار دهیم. به گفته تابش ، براساس این قرارداد در مجموع 14 هزار 
واحد مسکونی در مناطق محروم و روستاهای استان های آذربایجان غربی،اردبیل، 
اصفهان، تهران، چهارمحال وبختیاری، خراسان شمالی، رضوی و جنوبی، خوزستان، 
سیستان وبلوچستان، کردستان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، لرستان، مازندران و 
هرمزگان احداث می شود. برای هر یک از این واحدها بین 180 تا 200 میلیارد ریال 
)18 تا 20 میلیارد تومان( تسهیلات با سود 4 یا 5 درصد اختصاص می یابد. وی گفت: 
روستاییان و محرومان جامعه در این پروژه هیچ آورده ای ندارند، زیرا آنها توانمندی 
اقتصادی ندارند، لذا بنیاد مسکن و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( با استفاده از 
تسهیلات بانکی و منابع داخلی بلاعوض خود این واحدها را برای محرومان جامعه 
احداث می کنند. رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی افزود: پیش از این ساخت هفت 
هزار واحد مسکونی دیگر در دست اجرا قرار گرفته است که با تکمیل آنها و 14 هزار 
واحد دیگر، مجموع واحدهای مسکونی اقشار محروم جامعه به 21 هزار واحد مسکونی 
می رسد. به گزارش ایرنا، قرارداد ساخت 14 هزار واحد مسکونی را صبح امروز )سه 
 شنبه( محمد مخبر و علی تابش رییسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی امضا کردند. هدف از این قرارداد محرومیت زدایی، ارتقای سطح 
کیفی و بهبود شرایط محیطی و سکونتی در مناطق کمتر توسعه  یافته و رفع مشکلات 
مسکن محرومان کم درآمد است و مشمولان موضوع این قرارداد، محرومان بدون 

مسکن و خانوارهای بی سرپرست ساکن در 18 استان کشور هستند.

معاون وزیر نفت:

بنزین گران نمی شود
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی با بیان اینکه قیمت بنزین 
در سال جدید افزایش پیدا نمی کند، درمورد حفظ یا حذف کارت سوخت نیز گفت: 

درمورد کارت سوخت منتظر تصمیم مجلس هستیم.
عباس کاظمی دیروز در حاشیه همایش بین المللی CNG در پاسخ به سوال ایسنا، 
مبنی بر افزایش 20 درصدی قیمت گازوئیل گفت: اجازه دهید مصوبه و بودجه ارائه 
شود تا ببینیم قیمت ها چقدر است. وی در مورد مذاکره با شرکت های خارجی برای 
ساخت و توسعه پالایشگاه ها توضیح داد: شرکت های زیادی اظهار تمایل می کنند که 
نیازمند دو تا سه میلیارد تومان سرمایه است اما پیشرفت خوبی در مذاکرات حاصل 
شده و کارهای پالایشگاه آبادان که دولتی بود در حال آغاز است. معاون وزیر نفت در 
مورد افزایش قیمت بنزین در لایحه بودجه سال 96 توضیح داد: پنج درصدی که در 
بودجه ذکر شده هر سال وجود دارد و از محصول برداشته می شود، اما قیمت ها ثابت 
می ماند. فکر نمی کنم افزایش قیمت داشته باشیم زیرا سال های قبل هم همین روال 
وجود داشت. کاظمی در ادامه درمورد اصلاح سامانه سوخت اظهار کرد: اگر بخواهیم 
سامانه را اصلاح کنیم به 40 تا 80 میلیارد تومان سرمایه نیاز است. ما در مورد عرضه 
بنزین با توجه به پروژه ستاره خلیج فارس نگرانی نداریم. وی ادامه داد: برخی دوستان 

نگران هستند اما ما امنیت عرضه را در هر صورت تضمین می کنیم.

وزیر صنعت، معدن و تجارت مطرح کرد:

صدور سالانه 1۰ تا 12 میلیون چک بی محل
 وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از صدور سالانه 10 تا 12 میلیون چک بی 
محل ، گفت: امضای تفاهم نامه تجارت ترجیحی با گروه اوراسیا در حال انجام است. 
محمدرضا نعمت زاده در چهارمین کنفرانس مدیریت استراتژیک با اشاره به اهمیت 
مدیریت در بخش صنایع، گفت: در سال های قبل از انقلاب با کمک چندتن از 
مدیران بخش صنعت، مرکز آموزش مدیریت تشکیل دادیم این مرکز در بیش از 
40 سال گذشته به تربیت مدیران برای عرصه صنعت کشور پرداخت. وی با بیان 
اینکه از همان زمان هم نیاز به تربیت و آموزش مدیران احساس می شد، افزود: در 
اوایل انقلاب متاسفانه شورای فرهنگی این مرکز را تعطیل کرد که در همان زمان هم 
به شدت با این موضوع مخالفت کردم زیرا معتقد بودم که ما نیاز به تربیت مدیران 
داریم. وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه پس از آن مرکز کاورزی را تشکیل 
دادیم، اظهار داشت: بسیاری از مدیران در این مرکز آموزش دیدند زیرا ما در سال 
های ابتدایی انقلاب هزاران مدیر را از دست داده بودیم که با این راهکار باید جوانان 
را برای امر مدیریت آموزش می دادیم. نعمت زاده با اعلام اینکه مدیران باید مسائل 
پیچیده اقتصادی را حل کنند و نباید همیشه به فکر بودجه باشند، گفت: متاسفانه در 
حال حاضر می بینیم که سالانه بین 10 تا 12 میلیون چک بی  محل صادر می شود 
و ارزش امضای مدیران بر پای چک ها از بین رفته است. وی با بیان اینکه بزرگترین 
سرمایه یک مدیر بنگاه، اعتمادی است که دیگران به وی دارند، اظهار داشت: مدیران 
باید به این امر توجه داشته باشند که در تمام دنیا برپایه اعتمادی که به مدیران وجود 
دارد، با آنها وارد سرمایه گذاری و پرداخت تسهیلات می شوند بنابراین در هر وضعیتی 
از مدیریت که قرار دارند باید به این امر توجه داشته باشند. وزیر صنعت، معدن و 
تجارت با اشاره به امضای تفاهم نامه این وزارتخانه با گروه اوراسیا، گفت: ما الان با گروه 
اوراسیا به تفاهم جدیدی رسیدیم و قصد داریم که تجارت ترجیحی را با آنها شروع 
کنیم و پس از آن به سمت تجارت آزاد برویم که این برای کشورما خیلی خوب است.

وزیر اقتصاد اعلام کرد

آزادسازی سهام عدالت در انتظار نظر نهایی مقام معظم رهبری

وزیر امور اقتصادی و دارایی از ارائه طرح آزادسازی سهام 
عدالت خبر داد و گفت که این طرح به مجلس ارسال شده 
و پس از نظر نهایی مقام معظم رهبری آزادسازی آن صورت 

می گیرد.
علی طیب نیا در حاشیه مراسم افتتاح بیستمین مجمع 
عمومی شرکت های سپرده گذاری مرکزی آسیا و اقیانوسیه 
در جمع خبرنگاران درباره آزادسازی سهام عدالت توضیح 
داد: ما طرح مان را در این زمینه ارائه داده ایم که باید در 

مجلس مصوب شود.
وی در ادامه در پاسخ این پرسش که آیا این طرح به 
امضای رئیس جمهوری خواهد رسید، گفت: این امر بستگی 

به نظر مقام معظم رهبری خواهد داشت.
همچنین طیب نیا در این مراسم به چشم اندازهای اقتصاد 
ایران پس از برجام اشاره کرد و گفت: در اقتصاد کلان، در 
حالیکه رشد اقتصادی سال 1391 ایران برابر منفی 5.8 
درصد و سال 1392 برابر منفی 2.2 درصد بوده است، پس 
از برجام تولید ناخالص داخلی کشور در 3 ماهه اول 1395 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، 4.4 درصد رشد را نشان 

می دهد که سرآغازی برای بهار اقتصادی ایران است.
وی ادامه داد: در زمینه تورم، در حالی نرخ تورم کشور 
در 12 ماهه منتهی به مهرماه 1395 به 7.9 درصد رسیده 
برابر 13.3 درصد و  است که در دوره مشابه سال قبل 
سال پیش از آن برابر 36.2 درصد بوده است. این نشان 
از تغییرات شگرف در ساختار کلان اقتصادی ایران بوده 
که زمینه را برای امنیت بیشتر سرمایه گذاران خارجی و 

تولیدکنندگان داخلی فراهم آورده است.
به گفته وی در زمینه نرخ ارز، از مرداد ماه سال 1392 که 
مصادف با آغاز به کار دولت فعلی است تا آبان ماه 1395، 
ارز رسمی کشور بسیار با ثبات عمل کرده و با تغییر اندکی 
از 2480 تومان به 3175 تومان رسیده است که خود مبین 
آرامش و ثبات کافی در بازار ارز ایران است. مورد بسیار 

مهمی که همه سرمایه گذاران و تحلیلگران بدان واقفند.
به گزارش  ایسنا ،طیب نیا همچنین آمار و ارقام پیرامون 
جایگاه کشور ایران در منطقه خاورمیانه را مد نظر قرار داد 
و گفت: ایران دارای رتبه اول ذخایر گازی خاورمیانه و رتبه 

دوم ذخایر نفتی است، صاحب رتبه اول ذخایر معدنی است 
و از لحاظ GDP رتبه سوم منطقه و از حیث جمعیت رتبه 
دوم را داراست. جمعیت جوان و تحصیل کرده ایرانی درصد 
بالایی از جمعیت کشور را تشکیل داده اند که خود نشان از 
آماده بودن زیر ساخت های لازم در بسیاری از موارد است.

وزیر اقتصاد عنوان کرد: امروز ایران به بزرگترین بازار 
نوظهورِ نه تنها خاورمیانه بلکه جهان تبدیل شده است که 
علاوه بر دارا بودن منابع طبیعی و ذخایر ذکر شده به لحاظ 
منابع انسانی و نیروی تحصیلکرده و متخصص نیز سرآمد 
است. پس از برجام ایران به کشوری با کمترین ریسک های 
سیاسی و کشوری تبدیل شده که موید تبدیل آن به قدرت 

اقتصادی نوظهور است.
وی به پتانسیل های اقتصادی ایران در زمینه صنایع و 
زیرساخت های موجود آن اشاره کرد و گفت: صنعت نفت، 
گاز و پتروشیمی، ایران دارای 9 درصد از ذخایر نفت جهان 
و 18 درصد از ذخایر گازی دنیاست که از این حیث یکی 
از بزرگترین بازیگران انرژی جهان است، از حیث ذخایر 
گازی ایران رتبه دوم دنیا و به لحاظ ذخایر نفتی رتبه 
سوم را داراست که نشان از عظمت و ظرفیت این صنعت 
استراتژیک در ایران است. پتروشیمی های ما ظرفیت تولید 
سالانه 60 میلیون تن محصولات پتروشیمی را دارا هستند 

که نیاز بسیاری از بازارهای جهانی را تامین می کنند.
طیب نیا ادامه داد: در صنعت خودروسازی، ایران با تولید 
بیش از 1.2 درصد از کل خودروهای دنیا رتبه 18 ام را از 
حیث تعداد تولیدات داراست. این صنعت به تنهایی بیش از 
3 درصد از GDP کشور را میسازد. در صنعت فلزات اساسی 
و معادن، کشور ما دارای ذخایر تخمین زده شده ای بالغ 
بر 43 میلیارد تن و 700 میلیارد دلار است، نیروی کاری 
موجود در این صنعت بالغ بر 600 هزار نفر محاسبه شده 
اند، رتبه دوم جهان به لحاظ ذخایر مس و دهم دنیا به 
لحاظ سنگ آهن هستیم که منابع استراتژیک دنیای امروز 
محسوب می شوند. در صنعت سیمان با تولید بیش از 1.8 
درصد از کل تولیدات دنیا رتبه چهارم را در اختیار داریم، 
صنعت داروسازی ایران با دارا بودن طیف وسیعی از مواد 
اولیه، محصولات متنوع و سابقه 70 ساله در تولید دارو امروز 

به عنوان یکی از قطب های دارویی منطقه و جهان مشغول 
به فعالیت است.

وزیر اقتصاد مشوق های قانونی، مالیاتی و منطقه ای را از 
جمله گوشه ای از سیاست های تشویقی در نظر گرفته شده 

برای سرمایه گذاران خارجی عنوان کرد.
از جذب سرمایه گذاری خارجی 

حمایت و استقبال می کنیم
پرداخت  قانونی  های  مشوق  تشریح  به  نیا  طیب   
و  پذیرش  درخواست  سریع  و  کوتاه  فرایند  گفت:  و 
تصویب سرمایه های خارجی و تصمیم گیـری نسبت به 
درخــواست های سرمایه گـــذاران خــارجی و برخورداری 
سرمایه گذاران خارجی از رفتار مشابه و برابر با سرمایه گذاران 
از حقوق،  برخورداری سرمایه گذاران خارجی  و  داخلی 
حمایت ها و تسهیلات یکسان با سرمایه گذاران داخلی که 
در قوانین و استانداردهای بین المللی تحت عنوان »رفتار 
عادلانه« عنوان شده است. تضمین پرداخت غرامت در 
صورت ملی شدن و سلب مالکیت همانند استانداردهای 
بین المللی سرمایه گذاری خارجی، انتقــال آزادانــه اصل 
سرمایه و منافع ناشی از سرمایه گذاری در کشور بصورت 
ارز و یا کالا، تضمین جبران زیان ناشی از ممنوعیت و یا 
توقف اجرای موافقتنامه های مالی در سرمایه گذاری های 
خارجــی به روش ترتیبـــات قراردادی بر اثر وضع قانون و 

یا تصمیمات دولت از جمله این مشوق هاست.
مراجع  به  سرمایه گذاری  اختلافات  ارجاع  امکان  وی 
بین المللی، ارائه تسهیلات روادید اقامت سه ساله در ایران 
برای سرمایه گذاران خارجی، مدیران، کارشناسان و بستگان 
درجه یک آنها و امکان تمدید آن، امکان سرمایه گذاری 
خارجی بصورت صد در صد در طرح های سرمایه گذاری، 
عدم محدودیت در حجم و درصد مشارکت سرمایه گذاری 

خارجی را نیز از مواد دیگر این مشوق برشمرد.
\وزیر اقتصاد به معافیت مالیاتی اشاره کرد و گفت: 80 
درصد درآمد واحدهای تولیدی و معدنی مستقر در مناطق 
توسعه یافته به مدت چهار سال از مالیات معاف است. 100 
درصد درآمد واحدهای تولیدی و معدنی مستقر در مناطق 
کمتر توسعه یافته به مدت 10 سال مشمول مالیات نخواهد 
بود. سرمایه گذاری مجدد شرکتهای تعاونی و خصوصی با 
هدف توسعه، بازسازی و تکمیل واحد صنعتی و معدنی 
موجود از 50 درصد مالیات متعلقه معاف خواهد بود و کلیه 
شرکتهای پذیرفته شده در بورس که نقل و انتقال سهام آنها 
از طریق کارگزار بورس انجام می گیرد معادل 10 درصد از 

مالیات آنها بخشوده می شود.
طیب نیا جذب سرمایه گذاران خارجی به مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی را یکی از مهم ترین اهداف برشمرد و توضیح 
داد:  در مناطق آزاد تجاری- صنعتی در ایران که عبارتند 
از؛ کیش، قشم، چابهار، انزلی، ارس، اروند و ماکو معافیت  
مالیاتی به مدت 20 سال از تاریخ بهره برداری، امکان سرمایه 
گذاری خارجی به هر میزان و بدون محدودیت و لغو روادید 
و سهولت در صدور مجوز ورود اقامت خارجیان در نظر 

گرفته شده است.
وزیر اقتصاد خاطرشنان کرد:همه نهادهای جامعه اقتصادی 
ایران از جمله بازار سرمایه آمادگی هرگونه توسعه همکاری با 
نهادهای اقتصادی دیگر کشورها را دارند و پذیرای ایده های 

سازنده و طرح های جدید اقتصادی هستند.

اداره ثبت اسناد و املاک دستجرد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای

 فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف 

1-رای شماره 139560330003000122 -95/9/15 آقای مرتضی بوالحسنی فرزند 
شمس اله شش دانگ یک قطعه باغ به مساحت 1046/10 مترمربع پلاک 1/946 اصلی 

شهر دستجرد.
لذا مراتب به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود تا در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
دستجرد تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تسلیم نمایند در صورت انقضای مهلت مذکورو عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
حسن پور - رئیس ثبت اسناد خلجستان
تاریخ انتشار: نوبت اول 95/9/17 نوبت دوم 95/10/2

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم آسیه هزار خوانی فرزند محمدحسین دارای شناسنامه شماره 9 به شرح دادخواست 
به کلاسه 952412 از این داگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده وچنین 
توضیح داده است که شادروان حیدر دورودی به شناسنامه شماره 18 در تاریخ 95/9/5 
در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:

1-محمد دورودی فرزند حیدر ش ش 550 نسبت با متوفی فرزند
2-طیبه دورودی فرزند حیدر ش ش 5 نسبت با متوفی فرزند

3-معصومه دورودی فرزند حیدر ش ش 51 نسبت با متوفی فرزند
4-زهرا دورودی فرزند حیدر ش ش3 نسبت با متوفی فرزند

5-فاطمه دورودی فرزند حیدر ش ش 5793 نسبت با متوفی فرزند
8-رقیه دورودی فرزند حیدر ش ش 438 نسبت با متوفی فرزند

9- لیلا درودی فرزند حیدر ش ش 7 نسبت با متوفی فرزند
10- آسیه هزار خوانی فرزند محمدحسین ش ش 9 نسبت با متوفی زوجه

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای دارد از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
خانجانی -رییس شعبه40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

چهار شنبه -هفدهم آذر ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4162

رئیس کل بانک مرکزی خبرداد

افزایش کارایی بانک ها با طرح نظارت مالی
رئیس کل بانک مرکزی از باز طراحی نظارت مالی بانک مرکزی بر بانک ها خبر داد.

ولی الله سیف در سیزدهمین همایش ملی حسابداری ایران از بازطراحی نظارت 
مالی بانک مرکزی بر بانک ها خبر داد و گفت: این طرح از اواسط 93 آغاز شده و تا 

پایان آذر به بهره برداری می رسد. 
سیف ادامه داد: محصول اصلی این طرح عملیاتی کردن نظارت نوین بر بانک هاست 
که حاصل تجربیات روز جهان و بومی سازی آن در داخل کشور است.وی گفت: این 
طرح کارآیی بانک ها را افزایش می دهد و تا پایان سال شاهد تحولی جدی بر نظارت 
بر بانک ها خواهیم بود.سیف از طراحی صورت مالی جدید بین سپرده گذاران و بانک 
ها خبر داد و افزود: در نظام بدون ربای بانک های ایران رابطه ویژه ای بین بانک و 
سپرده گذار وجود دارد. وی ادامه داد :بانک وکیل سپرده گذار است و سپرده وی را 
استفاده می کند و سود آن را تقسیم می کند.وی گفت: بنابراین ضرورت دارد؛ صورت 
حساب استفاده از این منابع و سود آن به طور مجزا از عملیات بانک محاسبه و بین 
سپرده گذار و بانک تقسیم شود.سیف همچنین افزود: از سال مالی 93 بانک مرکزی 
قبل از صدور گزارش حسابرسی مستقل، به تدریج الزامات طبقه بندی مطالبات 
مشکوک الوصول را در دستورکار قرار داد تا ثبات و سلامت نظام بانکی بیشتر شود.وی 
گفت: بانک مرکزی همچنین با هماهنگی وزارت امور اقتصادی و دارایی مدل نوین 
نظارتی در عملیات بانکداری و قانون بانک مرکزی را در دستورکار دارد که هم اینک 
این دو لایحه در دولت درحال بررسی است و از مجلس شورای اسلامی انتظار می 

رود با تصویب آن زمینه تقویت نظارت بر نظام بانکی را ایجاد کند.
ثبات بازار ارز از دستاوردهای جدی دولت یازدهم

 رئیس کل بانک مرکزی  همچنین در حاشیه سیزدهمین همایش ملی حسابداری 
ایران در جمع خبرنگاران گفت :روند قیمت ها از سال 92 تاکنون در مقایسه با 

متغیرهای اقتصادی و تقویت قیمت دلار با سایر ارزها خیلی زیاد نیست.
 ولی الله سیف افزود: برابری دلار با یورو به پایین ترین سطح خود رسیده و بخشی 
از نوسانات اخیر بازار ارز ناشی از آن است.وی با بیان اینکه به تدریج به روزهای پایان 
سال میلادی نزدیک می شویم، گفت: نیاز به سفر و همچنین تسویه حساب با 
طرف های خارجی که هر ساله تکرار می شود باعث برخی نوسانات در بازار ارز در 
روزهای اخیر است.سیف افزود: در سه ماهه آخر سال به علت عرضه ارز محصولات 
پتروشیمی به بازار و همچنین سیاست های بانک مرکزی روند افزایشی قیمت های 
ارز روند نزولی داشته است.وی گفت: سیاست اصلی بانک مرکزی ثبات در بازار ارز 
است که این از اهداف اقتصاد مقاومتی نیز هست و ما با تمام امکانات آن را حمایت 
می کنیم.سیف درباره زمان یکسان سازی نرخ ارز نیست افزود: یکسان سازی نرخ ارز 
از اقداماتی است که قطعا باید انجام شود.وی گفت: پیش نیاز آن وجود کانال های 
بین المللی بانکی است که دسترسی بانک مرکزی و بانک ها را به منابع ارزی میسر 
کند که این می تواند در آینده نزدیک فراهم شود.سیف با اشاره به جلسه دیشب خود 
با پتروشیمی ها افزود: خوشبختانه در سال های اخیر ترکیب صادرات کشور تحول 
اساسی یافته و بخش صادرات غیرنفتی سهم عمده ای یافته است.وی گفت: بانک 
مرکزی می خواهد مطمئن شود که در ورود ارزهای صادرات کالاهای غیرنفتی به 
بازار انضباط بوجود آید و بعد کمبود آن را تامین کند.سیف افزود: در جلسه دوشنبه  
از پتروشیمی ها خواستیم که برنامه عرضه ارز خود را به بانک مرکزی اعلام کنند.

رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه این موضوع قبلا نیز وجود داشته است، گفت: 
در این جلسه قرار شد در این زمینه دقت بیشتری به کار گرفته شود و بانک مرکزی 
می خواهد برنامه عملیاتی آنها در بازار مشخص باشد تا متناسب با آن به کاهش نرخ 
ارز در بازار توجه کند.سیف درباره وام ازدواج جوانان در بودجه سال آینده کل کشور 
افزود: همان گونه که این وام از سه به 10 میلیون تومان برای هر زوج افزایش یافت 
همچنان در بودجه سال آینده نیز خواهد بود و ما همه مبالغ قرض الحسنه جمع 
آوری شده نظام بانکی را به این مصرف خواهیم رساند. وی گفت: امیدواریم با تخفیف 
همه این منابع به وام ازدواج جوانان در سال 96 کمبودها جبران شود و صف انتظار 

دریافت این وام کاهش یابد.

رییس فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی و اداری مجلس  خبرداد

هشت هزار و هشتصدمیلیارد تومان
 وام های مجهول الوصول بانک سرمایه

وام های  رقم  مجلس  اداری  و  اقتصادی  مفاسد  با  مبارزه  فراکسیون  رییس 
مجهول الوصول بانک سرمایه را 8 هزار و 8 صد میلیارد تومان اعلام کرد. 

امیر خجسته ،با اشاره به پیگیری پرونده بانک سرمایه و صندوق ذخیره فرهنگیان 
در فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی و اداری مجلس، گفت:90 درصد اقدامات 
کارشناسی و بررسی پرونده بانک سرمایه صورت گرفته و تنها10 درصد از بررسی ها 
باقیمانده است،که براساس آن 8 هزار و 800 میلیارد تومان وام های معوقه و مجهول 
الوصول دراین بانک وجود داشته که در قالب چند شرکت به افراد واگذار شده است.

نماینده مردم همدان و فامنین درمجلس شورای اسلامی،با بیان اینکه وام های 
کلان به 30 نفر تعلق گرفته که 10 نفر آنها اصلی هستند،افزود:بین 500 تا هزار و 
200 میلیارد به صورت مرموزانه توسط این افراد اخذ شده،این افراد چندین شرکت 
تشکیل دادند که این شرکت ها توسط منسوبان خودشان مدیریت می شده و سپس 
با کم ترین و ضعیف ترین تضامین و فاکتورها به شکل چک و سفته وام اخذ کردند 

که ضامن نیز خودشان بودند.
قطعا با خاطیان بانک سرمایه برخورد می شود

خجسته ادامه داد: با بررسی و پیگیری های فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی و 
اداری مشخص شد که وام ها به حساب این 30 نفر بازگردانده شده است.

وی با بیان اینکه به این افراد تذکر و اولتیماتوم داده شده که پول به حساب بانک 
و فرهنگیان بازگردانده شود، یادآور شد:مقداری از این پول بازگردانده شده،اما مبالغ 
کلانی باقی مانده که باید در اسرع وقت مابقی را عودت دهند و قطعا با افراد خاطی 
برخورد خواهد شد. خجسته با اشاره به اینکه این وام ها برای اقدامات تولیدی و 
صنعتی دریافت شده،اما در فعالیت های غیرمرتبط همانند ساخت و ساز صرف شده 
است، افزود:این افراد سودهای کلانی از فعالیت های غیرمرتبط کسب کرده اند و با 
بررسی فراکسیون افراد مشخص شده اند و هرگونه تاخیر سبب می شود،اسامی آنها 

در آینده به مردم اعلام شود.
رییس فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی و اداری مجلس، تصریح کرد :صندوق 
ذخیره فرهنگیان 100 شرکت دارد و فراکسیون مفاسد اقتصادی و اداری با تعیین 
تیم های تحقیقاتی و کارشناسی پرونده این صندوق را بررسی می کند و گزارش آن 

به صورت مبسوط ارائه می شود.



ورزشی 44

رای عجیب کمیته انضباطی؛

بازیکن صبا یک جلسه محروم شد بازیکن 
استقلال فقط جریمه نقدی شد!

درحالی که دو بازیکن با یکدیگر درگیر شده بودند کمیته انضباطی یکی را محروم 
کرد و یکی را فقط جریمه نقدی کرد!

دیدار تیم های صبای قم و استقلال تهران برگزار شد و از سوی تماشاگران تیم 
صبای قم تخلفاتی مبنی بر فحاشی صورت گرفت. این تیم طبق بند 3 ماده 79 به 
30 میلیون ریال جریمه نقدی محکوم شد. رضا عنایتی- بازیکن تیم صبای قم به 
دلیل تهمت زدن به داور مسابقه طبق ماده 66 آیین نامه انضباطی به یک جلسه 
محرومیت از همراهی تیم خود و پرداخت 40 میلیون ریال جریمه نقدی محکوم 
است. گفتنی است، مسعود حق جو - بازیکن تیم صبای قم نیز به دلیل رفتار غیر 
ورزشی نسبت به بازیکنان تیم مقابل به مدت یک جلسه از همراهی تیم خود محروم 
است و باید 20 میلیون ریال جریمه نقدی پرداخت کند. یعقوب کریمی- بازیکن تیم 
استقلال تهران نیز به دلیل رفتار غیر ورزشی  به پرداخت 30 میلیون ریال جریمه 
نقدی محکوم شد.* مسابقه تیم های ملوان بندر انزلی و تراکتورسازی تبریز از سری 
رقابتهای جام حذفی برگزار شد و از سوی تماشاگران تیم ملوان تخلفاتی مبنی بر 
فحاشی به داور رخ داد. این تیم طبق بند 3 ماده 79 باید 30 میلیون ریال جریمه 
نقدی پرداخت کند. همچنین تیم ملوان بندر انزلی به خاطر پرتاب سنگ از سوی 
تماشاگرانش که به داور بازی برخورد کرد، به پرداخت 30 میلیون ریال جریمه نقدی 

محکوم شد.آرای فوق قطعی است.

داورزنی: 

بروتو از طریق یک ایجنت اعلام آمادگی 
کرده اما صحبت نکرده ایم

رئیس فدراسیون والیبال ایران گفت: بروتو از طریق یک ایجنت ابراز تمایل کرده 
سرمربی تیم ملی والیبال ایران شود ولی من هنوز با او صحبت نکرده ام.

محمدرضا داورزنی در مورد انتخاب سرمربی تیم ملی والیبال ایران اظهار داشت: 
جای نگرانی وجود ندارد و ما در حال مذاکره با گزینه ها هستیم. رئیس فدراسیون 
والیبال ادامه داد: ما از طریق اسکایپ و واتس اپ مستقیماً با مربیان مورد نظر خود 
مذاکره می کنیم، البته من برای شرکت در اجلاس هیئت رئیسه فدراسیون جهانی 
والیبال در لوزان هستم ولی با گزینه های مرتبط تماس داریم. داورزنی در مورد ابراز 
علاقه مائورو بروتو، سرمربی پیشین تیم ملی والیبال ایتالیا برای حضور در ایران گفت: 
بروتو از طریق یکی از مدیر برنامه های ورزشی )ایجنت( ابراز تمایل به مربیگرى در 
تیم ملی والیبال ایران کرده ولی من هنوز با او صحبت نکرده ام. او در پیغام خود، اعلام 
آمادگی کرده که برنامه خود را ارائه کند. رئیس فدراسیون والیبال در پایان گفت: فعلا 
تلاش می کنیم کار را با یکی از همان دو گزینه مورد نظرمان )آناستازی یا استویچف( 
تمام کنیم. به گزارش تسنیم، محمدرضا داورزنی رئیس فدراسیون والیبال برای حضور 
در نشست هیئت رئیسه فدراسیون جهانی والیبال )FIVB( در سوئیس به سر می برد 

و پنجشنبه 18 آذر ماه به تهران باز خواهد گشت.

درخشان:

دفاع پرسپولیس مطمئن نیست
سرمربی پیشین تیم فوتبال پرسپولیس با اشاره به دلایل ناکامی مهاجم این تیم 
در گلزنی، گفت: باید فشار از روی مهدی طارمی برداشته شود و گلزنی در این تیم 

فقط به او محدود نشود.
حمید درخشان در رابطه با دیدار پرسپولیس برابر ماشین سازی که با پیروزی یک 
بر صفر سرخپوشان همراه بود، گفت: پرسپولیس شرایط خوبی دارد اما کمی به خاطر 
تعطیلات لیگ افت داشت. مطمئنا در بازیهای آتی شرایط بهتر خواهد شد زیرا لیگ 
در انجام مسابقات تداوم پیدا خواهد کرد. وی افزود: پرسپولیس در این مسابقه به 
یک گل اکتفا کرد موضوعی که ممکن بود به ضرر این تیم تمام شود اما همانطور که 
گفتم در مسابقات آتی شرایط بهتر خواهد شد. سرمربی پیشین پرسپولیس در رابطه 
با ناکامی مهاجمان پرسپولیس در گلزنی اظهار کرد: فشار روی مهدی طارمی زیاد 
است. نباید در تیمی مانند پرسپولیس گلزنی محدود به مهدی طارمی باشد و  باید 
سایر بازیکنان نیز برای گلزنی تلاش کنند. باید مربیان فشار را از روی طارمی بردارند 
و همچنین تمرینات چارچوب شناسی را برای وی در نظر بگیرند زیرا آقای گلی سال 
گذشته انتظارات را از طارمی بالا برده است. درخشان در رابطه با عملکرد خط دفاع 
پرسپولیس نیز اظهار کرد: در این که خط دفاع عملکرد خوبی داشتند شکی نیست 
اما باید این را نیز در نظر داشت که مهاجمان چندان مطرح و خوبی مقابل این خط 
دفاع قرار نگرفته. خط دفاع پرسپولیس نیاز به ترمیم دارد و باید در آسیا یک مدافع 
خوب و استاندارد نیز در کنار سید جلال حسینی در قلب خط دفاع قرار بگیرد زیرا در 
آسیا مهاجمان خوبی حضور دارند. وی در پایان در رابطه با شایعه حضورش در ماشین 
سازی تبریز تصریح کرد: می دانم که نامم در بین گزینه های هدایت این تیم قرار دارد 

اما هنوز هیچ یک از مسئولان ماشین سازی با من صحبتی نداشته اند.

بدهی 12 میلیاردی باشگاه پرسپولیس 
2 برابر می شود؟

شکایت اسپانسر پیشین باشگاه پرسپولیس از این باشگاه دردسر ساز شد. 
باشگاه پرسپولیس در زمان مدیریت حمیدرضا سیاسی در این باشگاه با اسپانسر 
خود به صورت یکطرفه و به دلایلی نامعلوم قطع همکاری کرد و بعد از این اتفاق 
مدیران شرکت بهنام پیش رو خواهان بازگرداندن پرداختی های خود به باشگاه 
پرسپولیس شدند.اسپانسر پیشین باشگاه پرسپولیس در زمان همکاری  چهار ماهه اش 
با این باشگاه مبلغی در حدود 14 میلیارد تومان هزینه کرد، اما با وجود پیگیری از 
مراجع قانونی این شرکت هنوز به پول خود نرسیده است. نکته قابل توجه اینکه با 
توجه به گذشت بیش از دو سال از این اتفاق، مسئولان شرکت نام برده خواهان مبلغ 
25 میلیارد تومان از باشگاه پرسپولیس شده  و شکایت خود در این زمینه را تحویل 
مراجع مربوطه داده اند.علی اکبر طاهری، سرپرست فعلی باشگاه پرسپولیس در آن 
زمان عضو هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس بود و به خوبی در جریان این پرونده قرار 
دارد.رأی مربوط به این پرونده قرار است به زودی صادر شود و بعید نیست باشگاه 
پرسپولیس مجبور به پرداخت 25 میلیارد تومان غرامت به اسپانسر پیشین خود شود.

افشاریان: 

داور همه اتفاقات بازی صبا و استقلال را 
مکتوب به ناظر فدراسیون داد

ناظر داوری دیدار صبای قم و استقلال گفت: داور این بازی در هفته دوازدهم لیگ 
برتر فوتبال، گزارش داوری و اتفاقات آن را به ناظر فدراسیون داد.

 اسماعیل حسن زاده رئیس کمیته انضباطی اعلام کرد که در پرونده مسابقه 
استقلال و صبا، مقامات مسئول آنطوری که باید به طور صددرصد حوادث را منعکس 
می کردند، اقدام نکرده اند. خداداد افشاریان که ناظر این بازی در هفته دوازدهم لیگ 
برتر بود، به خبرگزاری تسنیم گفت: ما کاری به حواشی نداریم و داور هم هر اتفاقی 
که در بازی رخ داد را نوشت و آن را پس از امضا و مهر به ناظر فدراسیون تحویل 
داد. آقای سیدعلی داور بازی رفتارهایی که اتفاق افتاده بود، صحنه  های داوری، اخراج 
مربی صبای قم و ... را به صورت مکتوب به آقای انوری ناظر فدراسیون فوتبال داد. 
وی افزود: دادن گزارش کار سختی نبود و پس از پایان بازی این گزارش ها را با خود 
به منزل مان نبردیم. من هم کاری به حواشی نداشتم و تنها نمره داوری این دیدار را 

به فدراسیون فوتبال دادم.

بازگشت پیام صادقیان به فوتبال
هافبک تیم ماشین سازی تبریز به دیدار تیمش مقابل ذوب آهن می رسد. 

پیام صادقیان در ابتدای فصل یکی از امیدهای اصلی رسول خطیبی برای فصل 
شانزدهم بود. او اتفاقا لیگ را پرقدرت شروع کرد و توانست بازی خوبی را به نمایش 
بگذارد اما در بازی با استقلال در ورزشگاه آزادی دچار آسیب دیدگی از ناحیه 
همسترینگ شد و یکماه از میادین دور بود. در بازگشت به تمرینات ماشین سازی 
بعد از حدود یکماه، صادقیان دوباره همسترینگش پارگی پیدا کرد و مجبور به دور 

مجدد شد.
او این بار هم حدود یکماه از حضور در میادین فوتبال دور بود و چند بازی ماشین 
سازی نیز را به دلیل آسیب دیدگی از دست داد. صادقیان اما از روز گذشته به 
تمرینات ماشین سازی برگشته و با تلاش کادر پزشکی مشکلی برای همراهی تیمش 

مقابل ذوب آهن ندارد. 
تنها مشکل کنونی هافبک ماشین سازی دور بودن از شرایط بدنی به خاطر 
مصدومیت است. مربیان ماشین سازی در صدد هستند تا هرطور شده مقابل ذوب 
آهن از او استفاده کنند و به همین خاطر تمرینات ویژه ای را برای این بازیکن در 

نظر گرفتند.

چهار شنبه -هفدهم آذر ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4162

صبای قم کلا 15 تماشاگر دارد که فامیل های ما هستند!

عنایتی:مگر به داور گفتم دزدی کرده
 که محروم کردند؟

کاپیتان تیم فوتبال صبای قم گفتک 
سال  این 20  در  بار  اولین  برای  من 
محروم شدم اما مگر به داور گفتم دزدی 
کرده که به خاطر تهمت زدن محرومم 

کردند.
رضا عنایتی درخصوص محرومیت 
یک جلسه ای کمیته انضباطی گفت: 
هرچه در این 18 سال از فوتبال لذت 
برده ام در این 2 سال آخر حالم بد شده 
است، باید ببینیم گزارشی که داور ارائه 
کرده چه بوده ولی من وقتی گل اول 
استقلال زده شد به داور گفتم که توپ 
به دست بازیکن استقلال خورده و شما 

هم این صحنه را دیده اید.
این  در  است  سال   20 افزود:  وی 
محروم  که  است  بار  اولین  و  فوتبالم 
می شوم. جالب است تا حالا محرومیت انضباطی نداشتم اما باز هم به این تصمیم 
احترام می گذارم ولی یک سری چیزها را نباید بگویم که آن وقت خودم از بابت 
گفتنش ناراحت می شوم. کاپیتان صبای قم تاکید کرد: کارشناس داوری در تلویزیون 
حضور پیدا کرده و همه تصمیمات داور را تائید کرده است. فوتبال جای فوتبال است 
نه اینکه تا دست به بازیکن بزنی بگویند این کار را نکن تا اوووف نشود! در صحنه اخراج 
دیوسالار او اصلًا دستش را به سمت قربانی نبرده بازیکن حریف خودش را به زمین زد. 
آقای افشاریان عزیز! توپ 73 متر از بازیکن استقلال جدا شد، چطور آن صحنه اخراج 
دارد؟  دیوسالار کلًا 35 کیلو وزنش است و قربانی با 190 سانت قد و 80 کیلو وزن 
چگونه با دست دیوسالار می تواند به زمین بخورد. اگر قربانی یک هزارم درصد در آن 
صحنه فکر می کرد به توپ می رسید هرگز خودش را زمین نمی زد. ما باید وجدان را 
در نظر بگیریم و این خیلی بد است که خیلی راحت همه مسائل را زیر پا بگذاریم. وی 
در خصوص دلایل محرومیتش گفت: نمی دانم که چه شد من محروم شدم تعجب 
می کنم اما مگر چه حرفی به داور زدم، من به داور گفتم توپ به دست بازیکن حریف 
خورده و شما هم دیدید. آقایان در کمیته انضباطی که برایم محترم هستند معنی 
تهمت زدن را توضیح بدهند. مگر به داور گفته ام که دزدی کردی که محرومم کردند؟ 
اتفاقاً بعد از اینکه اخراج شدم مصاحبه کردم و اعلام کردم تیم داوری خوب کار کرده 
اما به نظر شما در زمین بعد از اخراج باید دست داور را ببوسم؟ این فوتبال امسال هم 
تمام می شود و می رود و وجدان آدم ها می مانند و خدا.  وی با اشاره به اینکه 2 بازی 
در خدمت صبا نیست، گفت: از زمین و زمان به تیم ما فشار می آورند و جالب است 
7 بازی از داور ضربه خوردیم یک نامه عذرخواهی کوچک به ما نفرستادند، 7 امتیاز 
از ما گرفته شد و در حالیکه نیمه بالای جدول بودیم شرایطمان کاملًا تغییر کرد. اما 
جالب است ما حق عصبانی شدن نداریم ولی دوستان می توانند هر تصمیمی بگیرند. 
من حالم بد است از این همه اتفاق ولی امیدوارم بچه ها همت کنند و این نیم فصل را 
بگذرانیم تا ان شاالله در تعطیلات خودمان را برای جنگ در همه جبهه ها آمده کنیم، از 
روی سکوها گرفته تا بیرون از زمین و داخل زمین. وی در ادامه با انتقاد از کسانی که 
تماشاگران صبای قم را محروم کردند، گفت: به خدا خنده ام می گیرد! ما اصلًا تماشاگر 
نداریم. در بازی هایی که در ورزشگاه قم برگزار می شود 15 نفر به استادیوم می آیند 
که چند نفر دوستان و چند نفر فامیل های ما هستند که به آنها التماس می کنیم در 
ورزشگاه حاضر شوند. شما اگر در بازی استقلال و صبا تماشاگری را دیدید که بجز 
پرچم قرمز پرچم صبای قم دستش بود هرچه گفتید من قبول می کنم. 4 سال در 
قم بازی کرده ام و به جز بازی های استقلال و پرسپولیس که تماشاگران رقیب برای 
حمایت از ما می آیند بقیه کلًا 10-15 نفری هستند که فک وفامیل های ما هستند، 

بگذریم فقط امیدوارم که ختم به خیر شود و ما هم دیگر از این زشتی ها نبینیم.

گزارشی از عملکرد یاسین پیشرو قم در نیم فصل لیگ برتر فوتسال

یاسین پیشرو قم در جمع انتهای جدولی ها
نماینده فوتسال قم با جایگاهی نازل و عملکردی دور از انتظار 
نیم فصل نخست مسابقات هجدهمین دوره لیگ برتر فوتسال 

باشگاه های کشور را پشت سر گذاشت.
 یاسین پیشرو قم در حالی این هفته به صدرنشین لیگ برتر 
باخت که در هفته های سپری شده از فصل جاری مسابقات لیگ 
برتر فوتسال باشگاه های کشور تا کنون مقابل تیم های دانشگاه 
آزاد اسلامی تهران، مقاومت البرز، آذرخش هرمزگان، لبنیات ارژن 

فارس و طرح و توسعه الوند قزوین به پیروزی رسیده است.
نماینده فوتسال استان قم در این فصل چهار باخت ناباورانه را 
در خانه مقابل تیم های فوتسال مس سونگون ورزقان، تاسیسات 
دریایی تهران، حفاری اهواز و گیتی پسند در سالن شهید حیدریان 
قم و برابر تیم های شهروند ساری و دبیری در تبریز پذیرا شده، 
ضمن اینکه دو بازی همراه با تساوی یاسین پیشرو قم برابر تیم های 

فوتسال شهرداری در ساوه و فرش آراء مشهد در قم بوده است.
فوتسالیست های یاسین پیشرو قم باید در هفته نخست از دور 
برگشت رقابت های لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور در سالن 
شهید بهشتی شهر مشهد مقابل تیم فوتسال فرش آراء این شهر به 
میدان برود در حالی که حریف مشهدی فعلا با 13 امتیاز در رده 

دهم جدول است.
*تساوی یاسینی ها با فرش آراء مشهد در هفته نخست

تیم فوتسال یاسین پیشرو قم در نخستین گام از فصل جدید 
رقابت های لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور در خانه برابر تیم 
فرش آراء مشهد متوقف شد و در حضور تماشاگران قمی نتیجه ای 
بهتر از تساوی کسب نکرد تا گام نخست از لیگ جدید را با کسب 

یک امتیاز آغاز کند.
در نخستین هفته دیدارهای فصل جدید مسابقات لیگ برتر 
روز  از عصر هفتمین  که  باشگا ه های کشور  قهرمانی  فوتسال 
مردادماه با رقابت 14 تیم آغاز شد؛ یاسین پیشرو قم در خانه خود 
برابر تیم فرش آراء مشهد نتیجه ای بهتر از تساوی دو بر دو کسب 
نکرد و یاران محمدرضا حیدریان سرمربی یاسین پیشرو قم در 

سالن شهید حیدریان قم به یک امتیاز بسنده کردند.
*نخستین پیروزی یاسین پیشرو در میهمانی مقاومت 

البرز
در مصاف هفته دوم رقابت های لیگ برتر فوتسال باشگاه های 
کشور یاران حیدریان در اندیشه نخستین پیروزی خود در لیگ 
هجدهم به میهمانی تیم مقاومت البرز رفتند و در سالن انقلاب 
کرج و در حضور طرفداران تیم مقاومت موفق به کسب برتری 

دو بر یک شدند.
یاسین پیشرو قم در بازی نیم فصل نخست دوره قبل مسابقات 
لیگ برتر در قم سنگین ترین شکست را مقابل تیم مقاومت البرز 
پذیرفته بود اما در بازی برگشت دوره هفدهم لیگ برتر این تیم را 
با سه گل در کرج برده بود تا با این برد در هفته دوم لیگ هجدهم 

در واقع باخت نیم فصل نخست لیگ 94 را تلافی کند.
* دومین پیروزی قمی ها در بازی خانگی هفته سوم

 برابر دانشگاه آزاد
دیدارهای هفته سوم از نیم فصل نخست مسابقات لیگ برتر 
فوتسال قهرمانی باشگا ه های کشور عصر بیست و یکمین روز 
مردادماه برگزار شد و در یکی از دیدارهای هفته، تیم فوتسال 
یاسین پیشرو قم در خانه خود برابر تیم دانشگاه آزاد اسلامی تهران 

سه امتیاز با ارزش گرفت.
یاسین پیشرو قم بعد از تساوی هفته نخست در خانه خود برابر 
فرش آراء مشهد و برتری دو بر یک برابر مقاومت البرز در هفته دوم، 
در هفته سوم مسابقات لیگ برتر باشگا های ایران در سالن شهید 
حیدریان قم با نتیجه دو بر یک به نخستین برد خانگی و دومین 

پیروزی متوالی خود در این فصل لیگ برتر دست یافتند.
* نخستین شکست یاسین پیشرو پیش از آغاز

 جام جهانی 2016
هفته چهارم رقابت های نیم فصل نخست لیگ برتر فوتسال 
باشگاه های کشور در حالی برگزار شد که یکی از تیم های ناکام 
این هفته از بازی ها، تیم فوتسال یاسین پیشرو قم بود که بعد از سه 

بازی همراه با دو پیروزی و یک تساوی، سرانجام در هفته چهارم به 
نخستین باخت این فصل تن داد.

یاسین پیشرو قم تا آخرین لحظات این دیدار با گل های محمد 
برزگر و امین مجیدی پور با نتیجه دو بر یک از حریف خود پیش 
بود و شانس بالایی برای کسب پیروزی داشت اما حواشی زیاد این 
دیدار که منجر به اخراج مهدی رضایی سرپرست این تیم شد، در 

نهایت بازی برده را به باخت نماینده قم تغییر داد.
* پرگل ترین پیروزی یاسین پیشرو قم مقابل آذرخش 

بندرعباس
دیدارهای هفته پنجم از نیم فصل نخست مسابقات لیگ برتر 
فوتسال قهرمانی باشگا ه های کشور عصر بیست و پنجمین روز 
مهر ماه برگزار شد و در یکی از دیدارهای هفته، تیم فوتسال 
یاسین پیشرو قم در خانه خود برابر تیم آذرخش بندرعباس سه 

امتیاز با ارزش از آن خود کرد.
تیم فوتسال یاسین پیشرو قم در سومین بازی خانگی فصل 
جاری مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگاه های ایران، بازی کاملا 
برتر و پرقدرتی در مقابل حریف خود به نمایش گذاشت و در حالی 
که کاملا تیم برتر میدان بود به شدت از سوی تماشاگران خودی 

حمایت می شد، با اختلاف چهار گل به برتری پنج بر یک رسید.
* چهارمین پیروزی قمی ها در میهمانی ارژن فارس

دیدارهای هفته ششم مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگا های 
ایران در حالی برگزار شد که یاسین پیشرو قم با توجه به پیروزی 
حضور  در  بازی ها  پنجم  هفته  در  بندرعباس  آذرخش  برابر 
تماشاگران قمی حاضر در سالن دو هزار نفری مجموعه ورزشی 
شهید حیدریان قم دومین برد خانگی و سومین پیروزی این فصل 

از روحیه بسیار خوبی برخوردار بود.
تیم فوتسال یاسین پیشرو قم در تاریخ رقابت های لیگ برتر 
فوتسال باشگاه های ایران با تیم لبنیات ارژن فارس دیدار نکرده 
بود ولی نتیجه نخستین رویارویی آنها در ادوار مختلف لیگ برتر 
فوتسال با نماینده فارس شیرین بود و یاسین بازی باخته در نیمه 
نخست این دیدار را سرانجام چهار بر سه برد و به چهارمین برد 
این فصل خود دست یافت تا با 13 امتیاز به مکان سوم جدول 

رده بندی لیگ برتر نیز برود.
* نخستین شکست خانگی یاسین برابر مس سونگون

روند پیروزی های تیم فوتسال یاسین پیشرو قم در نیم فصل 
نخست مسابقات هجدهمین دوره لیگ برتر فوتسال باشگاه های 
کشور بعد از دیدار خانگی مقابل آذرخش هرمزگان و برتری در 
میهمانی تیم لبنیات ارژن فارس در هفته هفتم متوقف شد و 
شاگردان محمدرضا حیدریان در خانه خود با حساب پنج بر دو 

ناباورانه به تیم مس سونگون ورزقان باختند.
بعد از این دیدار و این نتیجه، تیم فوتسال یاسین پیشرو قم که 

تا پایان هفته ششم نیم فصل نخست فصل جاری لیگ برتر در 
مکان سوم جدول رده بندی حضور داشت، رده سوم را به رقبای 
بالای جدولی واگذار کرد و بدین ترتیب با دو پله نزول از مکان سوم 

جدول به مکان پنجم رفت.
*سومین باخت لیگ هجدهم در میهمانی دبیری تبریز 

و غیبت سرمربی
شاگردان محمدرضا حیدریان در تیم فوتسال یاسین پیشرو قم 
باخت خانگی برابر تیم فوتسال مس سونگون ورزقان را به حساب 
اتفاقات فوتسال گذاشتند و به تمرینات خود ادامه دادند تا در جدال 
با دومین نماینده آذربایجان شرقی یعنی دبیری تبریز یک مسابقه 
حساس دیگر از هفته هشتم لیگ هجدهم در تبریز برگزار کنند اما 

در این دیدار شکستی سنگین پذیرفتند.
یاسین پیشرو قم در حالی به تبریز رفت که محمدرضا حیدریان 
سرمربی این تیم در سفر یک روز قبل از بازی با دبیری به تبریز 
تیمش را همراهی نکرد و قرار بود که یک ساعت قبل از بازی به 
تبریز برسد اما تاخیر در پرواز تهران - تبریز مانع سفر وی به تبریز 
شد تا نماینده قم بدون حضور سرمربی خود هفت بر دو مغلوب 

قهرمان لیگ پانزدهم شود.
*دومین شکست متوالی در خانه مقابل قهرمان آسیا

یاسین پیشرو بعد از باخت های هفته های هفتم و هشتم به 
تیم های مس سونگون ورزقان و دبیری تبریز گام به این دیدار 
حساس گذاشته بود و امید داشت که در حضور تماشاگران قمی 
علاقمند به فوتسال که برای نخستین بار در این فصل سالن شهید 
حیدریان قم را پر کرده بودند به سه امتیاز دست یابد اما با باخت 
یک بر صفر به قهرمان مسابقات فوتسال جام باشگاه های آسیا 

اینگونه نشد.
دیدار تیم های فوتسال یاسین پیشرو قم و تاسیسات دریایی 
تهران از هفته نهم مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور 
به قضاوت محمود نصیرلو داور با تجربه فوتسال ایران در حضور 
بیش از دو هزار تماشاگر به میزبانی یاسین پیشرو در سالن دوهزار 
نفری مجموعه ورزشی شهید حیدریان قم برگزار شد  و سرانجام 
تیم تاسیسات دریایی تهران موفق شد با نتیجه یک بر صفر 
یاسین پیشرو قم را شکست دهد و دومین باخت خانگی این تیم 

را رقم بزند.
*پنجمین پیروزی یاسین در میهمانی تیم قعرنشین 

طرح و توسعه الوند
شاگردان محمدرضا حیدریان در تیم فوتسال یاسین پیشرو قم 
برای فرار از شرایط نامساعد هفته های اخیر لیگ برتر فوتسال که 
به واسطه ثبت سه باخت متوالی در کارنامه آنها به وجود آمده بود، 
در هفته دهم مسابقات لیگ برتر فوتسال با انگیزه بسیار بالا به 
مصاف تیم انتهای جدولی طرح و توسعه الوند قزوین رفتند و به 

پیروزی رسیدند.
در  مسابقه خود  دهمین  در  قم  یاسین پیشرو  فوتسال  تیم 
چارچوب بازی های هجدهمین دوره لیگ بر تر فوتسال به دنبال 
برتری برابر تیم انتهای جدولی طرح و توسعه الوند قزوین به میدان 
رفت و با ارائه یک بازی کاملا هجومی سه امتیاز با ارزش این دیدار 

را کسب کرد.
این بازی در حالی با برتری سه بر دو به سود تیم فوتسال 
یاسین پیشرو قم به پایان رسید که نیمه نخست با تساوی یک بر 
یک در جریان بود اما در نیمه دوم شاگردان محمدرضا حیدریان 
دو بار متوالی دروازه حریف را گشودند و سه بر یک پیش افتادند تا 
اینکه یک گل دیگر از تیم حریف در لحظات پایانی، این بازی را در 

نهایت به نفع نماینده قم رقم زد.
*سومین شکست متوالی بازی های خانگی برابر حفاری 

اهواز
یاسین پیشرو قم در دیداری خانگی از یازدهمین هفته نیم فصل 
نخست رقابت های لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور با امید به 
عبور از سد حفاری اهواز و کسب ششمین پیروزی این فصل گام 
به میدان گذاشت اما ناباورانه در خانه با شکستی سنگین میدان 

را ترک کرد.
تیم فوتسال یاسین پیشرو قم در ششمین بازی خانگی خود از 
دیدارهای نیم فصل نخست مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگاه های 
کشور برابر تیم بالای جدولی حفاری اهواز بازی خوبی ارائه نکرد و 
در پایان برابر میهمان خود با نتیجه دور از انتظار و باور نکردنی چهار 

بر صفر شکست را پذیرفت.
در این دیدار که میثم ایلانلو و محمد برزگر دو بازیکن با تجربه 
یاسین پیشرو قم با تصمیم کادر فنی از روی جایگاه بازی  را تماشا 
می کردند، چهار اشتباه در نیمه دوم از سوی بازیکنان یاسین پیشرو 
موجب شد تا تیم حفاری اهواز دروازه میزبان خود را گشوده و به 

سه امتیاز شیرین این دیدار دست یابد.
*سقوط یک پله ای یاسین پیشرو قم در میهمانی 

شهرداری ساوه
تیم فوتسال یاسین پیشرو قم در آخرین بازی خارج از خانه خود 
در نیم  فصل نخست مسابقات فوتسال باشگاه های برتر کشور برابر 
شهرداری ساوه به یک تساوی ارزشمند رسید اما یک پله در جدول 
نزول کرد تا از مکان هفتم به رده هشتم برود و همچنان سیری 

نزولی را طی کند.
فوتسالیست های یاسین پیشرو قم که از هفته هفتم نیم فصل 
نخست لیگ برتر نتایج خوبی در مصاف با حریفان خود کسب 
نکرده اند، در آخرین بازی خارج از خانه با هدف جبران امتیازات از 
دست رفته، برابر تیم شهرداری ساوه به میدان رفت و با این تیم به 

تساوی بدون گل رسیدند.
تساوی بدون گل با تیم شهرداری ساوه دومین نتیجه مساوی 
فوتسالیست های یاسین پیشرو قم در بازی های این فصل لیگ برتر 
باشگاه های کشور بود زیرا شاگردان حیدریان پیش از این در هفته 
نخست لیگ هجدهم در سالن شهید حیدریان قم با تیم فرش آراء 
مشهد به تساوی رسیده بودند و بعد از 10 هفته دوباره مساوی 

کردند.
*چهارمین باخت خانگی یاسین پیشرو و سقوط به مکان 

نهم جدول
نماینده فوتسال قم مهمترین بازی هفته پایانی نیم فصل لیگ 
با  رقابت ها  برابر صدرنشین  با  باشگا ه های کشور  برتر فوتسال 
چهارمین شکست متوالی در خانه به پایان رساند تا در ادامه روند 
نزولی خود از مکان هشتم به رتبه دهم جدول رده بندی لیگ برتر 

فوتسال برود.
یاسین پیشرو قم در سیزدهمین و آخرین هفته نیم فصل لیگ 
برتر فوتسال میزبان صدرنشین لیگ برتر بود، دیداری که البته 
هفتمین بازی خانگی این تیم در این فصل محسوب می شد و 
یاسین پیشرو قم برای جبران امتیازات از دست رفته ناکام بزرگ 
هفته بود و با نتیجه 6 بر 2 به ششمین باخت این فصل و چهارمین 

باخت متوالی در خانه خود رضایت داد.

 انصاری فرد، حقیقی، عزت اللهی و سردار در تیررس تیم های اروپایی

لژیونرهای ایرانی در انتظار ژانویه داغ
 نقل و انتقالات در پنجره زمستانی اروپا در حالی از چندی دیگر استارت خواهد خورد که 4 
بازیکن ایرانی نیز شانس تغییر تیم های خود را در اختیار خواهند داشت و این مساله جذابیت 

این اتفاق را برای ایرانیان بیشتر خواهد کرد.
 کریم انصاری فرد بعد از درخشش در دو فصل اخیر سوپر لیگ یونان، عزت اللهی نیز 
با اتمام قراردادش با روستوف، سردار آزمون با تداوم درخشش در لیگ روسیه و همچنین 
تصمیم علیرضا حقیقی برای ادامه حضور در لیگ اروپا به عنوان چهار بازیکنی که در پنجره 
نقل و انتقالات به عنوان بازیکنان ایرانی خبرساز خواهند شد، اکنون در حال تصمیم گیری 

در خصوص آینده خود در پنجره زمستانی اروپا هستند.
علیرضا حقیقی؛ نمی خواهد روسیه را از دست بدهد

دروازه بان شماره یک ایران مدتی است جایگاه اصلی خود را در ترکیب تیم ملی از دست 
داده و اتفاق بدتر برای او جا ماندن از لیست کی روش در دیدار برابر سوریه بود. علیرضا 
حقیقی که در مهمترین تورنمنت های اخیر تیم ملی در جام جهانی برزیل و همچنین جام 
ملت های آسیا در استرالیا به عنوان شماره یک به میدان رفته بود، اکنون وضعیت نامشخصی 
دارد و بعد از کنار رفتن از تیم ماریتیمو در نیم فصل اول فوتبال اروپا را بدون تیم و با تمرینات 
اختصاصی پشت سر گذاشت. او که علیرغم داشتن پیشنهاداتی از فوتبال ایران ترجیح داد 
نیم فصل را دور از فوتبال بماند و در انتظار تعطیلات ژانویه برای انتخاب جدید خود باشد، 
اکنون باید دید چه تیمی را خواهان خود می بیند. آخرین اخبار حاکی از پیشنهاداتی از لیگ 
اسپانیا، پرتغال و هلند برای این دروازه بان است و او در تعطیلات نیم فصل باید شرایط جدید 
برای حضور ثابت در ترکیب تیم خواهانش را بسنجد تا بتواند در روسیه نیز شماره یک را از 
آن خود کند و دومین حضورش در جام جهانی را تجربه کند. حقیقی که پیش از فصل جدید 
اروپا در آستانه جدایی از ماریتیمو بود با توجه به درخواست باشگاه به همکاری اش با این تیم 
ادامه داد اما بعد از اولین نیمکت نشینی و اعتماد سرمربی به دروازه بان هم وطنش ترجیح 
داد قراردادش را فسخ کند و در انتظار پیشنهاد جدید بماند. او اکنون می تواند یکی از سوژه 

های داغ ژانویه فوتبال اروپا برای ایرانیان باشد و باید در انتظار خبر جالب توجهی از او ماند.
انصاری فرد؛ آقای گل در اندیشه پائوک

انصاری فرد بعد از کش و قوس فراوان از لیگ ایران دل کند و راهی اسپانیا شد تا بدترین 
تجربه فوتبالی اش را در اوساسونا پشت سر بگذارد. یک فصل نیمکت نشینی او را در آستانه 
بازگشت به فوتبال ایران قرار داده بود اما یک تصمیم فوق العاده از سوی او باعث شد تا در 
سوپر لیگ یونان و در تیم نه چندان مطرح پانیونیوس روزهای خوبی را پشت سر بگذارد و 
در دومین فصل حضورش نیز توانست همچنان شرایط مناسب خود در مسیر گلزنی را حفظ 
کند تا توجه تیم های مطرح یونانی نیز به او جلب شود. او اکنون المپیاکوس و پائوک را در 
لیگ یونان و مارسی در فرانسه را خواهان خود می بیند و نمی خواهد تصمیمی بگیرد که 
در مسیرش خلل ایجاد شود. در شرایط فعلی با توجه به شرایط المپیاکوس و مارسی بهترین 
تصمیم برای او حضور در پائوک به نظر می رسد و با بندی که در قراردادش وجود دارد قادر 
خواهد بود در نیم فصل پانیونیوس را ترک کند. باید دید این تصمیم آقای گل سابق فوتبال 

ایران خواهد بود یا خیر.
سردار آزمون؛ مسیر جدید دور از تیتر رسانه ها

لیورپول، دورتموند، آرسنال و ... تیم هایی بودند که در این مدت بارها به عنوان مقصد 
بعدی ستاره این روزهای فوتبال ایران معرفی شدند که با واکنش شماره 20 روستوف نیز 
همراه شد. جوان اول فوتبال ایران که توانست دروازه بایرن را نیز بگشاید بیش از پیش اکنون 
خواهان دارد و استعدادیابان عملکرد او را زیر نظر گرفته اند و این مساله روستوف را برای نگه 
داشتن این بازیکن دچار مشکل کرده است. سردار آزمون می تواند سوژه جالب دیگری برای 
فوتبالدوستان ایرانی در پنجره نقل و انتقالات نیم فصل باشد و باید دید پای برگه قرارداد کدام 
تیم را امضا خواهد کرد. سردار آزمون البته تا پایان فصل با روستوف قرارداد دارد و تمایل او 
برای جدایی تنها منوط به تصمیم او نیست و سران این باشگاه نیز باید در این زمینه همکاری 
لازم را به عمل آورند. با این شرایط اما بعید نیست روستوفی ها برای درآمدزایی از ستاره 
خود، مجوز جدایی اش را در نیم فصل و پنجره نقل و انتقالات زمستانی در ژانویه صادر کنند.

عزت اللهی؛ در راه هلند یا تمدید با روستوف
هافبک دفاعی ملی پوش روستوف که با توجه به رقیبان سرسخت و باتجربه در این تیم، 
فرصت چندانی برای خودنمایی به دست نیاورده است، اکنون سودای جدایی در سر دارد و 
بعید نیست آینده فوتبالی خود را در تیم دیگری جستجو کند. قرارداد این بازیکن با روستوف 

در پایان نیم فصل و بازی در لیگ قهرمانان برابر آیندهوون به پایان می رسد و او می تواند 
آینده اش را در تیم دیگری جستجو کند. در این بین او خواهان ادامه همکاری با روستوف 
است و اولویت شماره 6 تیم ملی باقی ماندن در جمع این تیم است؛ در غیر اینصورت او به 
پیشنهاداتی که از لیگ هلند و روسیه دارد نیز خواهد اندیشید. برای بازیکنی که از نیمکت 
ملوان توانسته به تیم دوم اتلتیکومادرید و در ادامه روبین کازان و روستوف بپیوندد و در 
ترکیب ثابت تیم ملی نیز تجربه کسب کند، ژانویه می تواند بهترین فرصت برای تصمیمی 

مناسب برای آینده اش تلقی شود.
اشکان دژآگه؛ بازگشت به ترکیب العربی

کاپیتان فعلی تیم ملی در نیم فصل اول با توجه به مصدومیت و البته مشکلاتی که بین او 
و سرمربی سابق العربی وجود داشت، در ترکیب این تیم قطری به میدان نرفت و بیشتر زمان 
خود را به تمرینات اختصاصی پرداخت. او اکنون با تغییر در کادرفنی العربی فرصت بازگشت 
به این تیم را کسب کرده و در نیم فصل دوم می تواند بار دیگر به جدال در لیگ ستارگان 
قطر بپردازد. العربی البته در صورتی که خواهان فسخ قرارداد با این بازیکن باشد باید غرامت 
سنگینی به او بپردازد و در صورت بروز این اتفاق دژآگه نیز می تواند به بازار داغ ژانویه اضافه 

شود و برای عقد قرارداد با تیم جدیدش تصمیم تازه ای بگیرد.
سوشا مکانی؛

میوندالن و سوشا مکانی نیز به پایان همکاری خود رسیده اند و دروازه بان ملی پوش ایرانی 
این تیم بعد از عملکرد قابل قبول در ترکیب این تیم اکنون در سودای تصمیم جدیدی برای 
بقا در اروپا و دوری از حواشی موجود در فوتبال ایران است. حضور دروازه بان شماره یک 
سابق پرسپولیس در ترکیب این تیم دسته دومی نروژ در نهایت موجب صعود آنها به سطح 
بالاتر نشد و به نظر می رسد مکانی نیز بعد از کسب تجربه مناسب در فوتبال اروپا اکنون 
رویای بزرگتری در ذهن داشته باشد؛ هرچند حضور گلری از ایران در سطح اول فوتبال اروپا 
بعید به نظر می رسد و او در صورت بقا در اروپا باید همچنان حضور در ترکیب تیم های نه 

چندان مطرح را پشت سر بگذارد.
دیگر لژیونران فوتبال ایران

مسعود شجاعی در اولین حضور خود در لیگ یونان در نیم فصل اول عملکرد خوبی از خود 
به جا گذاشته و تصمیمی برای جدایی از این تیم ندارد و این شرایط برای رضا قوچان نژاد و 
هیرنوین نیز وجود دارد و مهاجم ایرانی در بازگشت به لیگ هلند و در ترکیب این تیم عملکرد 
فوق العاده ای از خود به جا گذاشته و بعید به نظر می رسد تصمیمی برای جدایی در نیم 
فصل در ذهن داشته باشد. علیرضا جهانبخش نیز به عنوان چهره ویژه آلکمار عملکرد خوبی 
به عنوان پاسور و گلزن در ترکیب آنها داشته و با توجه به باقی ماندن قراردادش تصمیمی 

برای جدایی از جمع آنها را ندارد.
ستاره های ایرانی لیگ ستارگان

فوتبال ایران در لیگ ستارگان قطر هم مجتبی جباری، پژمان منتظری و مرتضی پورعلی 
گنجی را در اختیار دارد. جباری همچنان با الاهلی قرارداد دارد و بعید است در چنین 
شرایطی به فکر تیم جدیدی باشد و منتظری نیز همچنان استقلال را خواهان خود می بیند 
و بارها از تمایل خود به بازگشت به فوتبال ایران صحبت کرده و البته بعید به نظر می رسد 
این اتفاق در نقل و انتقالات زمستانی رقم بخورد. اوضاع برای مرتضی پورعلی گنجی در السد 
مساعد است و او تصمیمی برای جدایی از این تیم و البته ژاوی ندارد و شاید در فصل آینده 

اتفاقات دیگری را پشت سر بگذارد.



5 علمی و سلامت 

 معجزه خوردن سیر و عسل در 7 روز
کافی است 7 حبه سیر راکمی له کنید و در عسل بخوابانید و هرروز ناشتا یک عدد 

را مصرف کنید. اما خواص آن چیست ؟
احساس خستگی بیش ازحد به گونه ای که انرژی برای انجام دادن کاری نمی ماند، 
می تواند نشانه  پایین آمدن سطح انرژی باشد. این امر باعث می شود فرد زودبه  زود 
مریض شود. در این مطلب به نقل از هلث نیوز به دو ماده سیر و عسل و خواص 
معجزه گر آن اشاره  شده است . کافی است 7 حبه سیر راکمی له کنید و در عسل 

بخوابانید و هرروز ناشتا یک عدد را مصرف کنید. اما خواص آن چیست؟
*عسل غنی از ویتامین ها و ماده کانی است که کلسترول خون را کنترل می کند؛

*عسل سرشار از مواد مغذی متعددی است و از بهترین مواد غذایی برای سوزاندن 
چربی بدن و کاهش وزن است.

*آلیسین  نوعی آنتی اکسیدان قوی موجود در آن رگ های خون را شل می کند تا 
فشارخون تنظیم شود.

*خاصیت های ضدالتهابی در عسل و سیر نقش مهمی در تسکین درد گلودارد.علاوه 
بر این به هضم غذا کمک و اسهال را نیز برطرف می کند.عسل ارگانیک و سیر سرشار 
از آنتی اکسیدان است. علاوه بر آن خاصیت ضد میکروبی موجود در عسل از بدن در 

برابر عفونت ها محافظت می کند.
*خاصیت ضد باکتریایی سیر و عسل از عفونت قارچی و باکتریایی جلوگیری می کند.

*ترکیب این دو باهم بهترین ماده سم زدا و آنتی اکسیدان به حساب می آید.
* با دفع سموم از بدن ، سیستم بدن را پاک سازی می کند.

مهمترین علائم هشدار دهنده سرطان معده
یک فوق تخصص گوارش و کبد با اشاره به اینکه سرطان معده در سنین بیش از 45 

سال بیشترین شیوع را دارد، از مهمترین علایم هشدار این بیماری خبر داد.
علیرضا دلاوری فوق تخصص گوارش و کبد و عضو مرکز تحقیقات گوارش و کیبد 
بیمارستان شریعتی با اشاره به اینکه بر خلاف تصور عموم افراد سرطان معده علی رغم 
شیوع بالا بیشتر در سنین بین 45 تا 70 سالگی بروز می کند، مهمترین علایم هشدار 

دهنده این بیماری را به شرح زیر عنوان کرد:
درد سر دل؛ ) این دردها می تواند در هر زمان و حتی در حین بلع غذا نیز اتفاق 

افتد.(
کاهش بی دلیل اشتها و یا بی میلی به غذا یا انواع خوراکیها

کاهش وزن؛ ) در این حالت وزن فرد به طور غیر طبیعی و کاملا مشهود کم می 
شود (

گیر کردن لقمه؛ ) حین غذا خوردن فرد با مشکلات آزار دهنده بلع و حتی حالت 
ماندن غذا در گلو یا سر دل مواجه می شود(

خون ریزی معده؛ ) تقریبا یکی از مهمترین و شایع ترین علامت ها  که در اغلب 
موارد با احتمال گسترش سرطان در بافت معده بروز می کند یا با ایجاد زخم معده 

اولین جرقه های سرطان معده را روشن می کند.(
وی با تاکید بر اینکه فاکتور های ژنتیکی تاثیر چندانی در بروز سرطان معده ندارند، 
افزود: مصرف مداوم نوشابه های گازدار یا زیاده روی در مصرف ادویه های تند  یا نظایر 
آن که در فست فود ها بیشتر دیده می شود، می تواند بهترین زمینه را برای انفجار 
سلولی در بافت نرم معده و بروز سرطان فراهم آورد، موضوعی مهم که حاصل تمدن 

قرن حاضر است و جوانان نیز باید نسبت به این جریان بیشتر احتیاط کنند.
دلاوری درباره علت پرهیز از مصرف فست فودها و همه محرک های مخرب دستگاه 
گوارش، اظهار داشت: الگوی اشتباه زندگی و تغییر سبک تغذیه ای و به نوعی قرار 
گیری انواع غذا و خوراکیهای حاضری با کلی مواد نگهدارنده شیمایی دقیقا همانند 
قطرات آبی عمل می کنند که پس از سالها می تواند صخره ای را بشکافد و سرطان 

ایجاد کند.

روزی 3 خرما بخورید به این دلایل
خرما میوه ای است که یک غذای کامل حساب می شود و ارزش غذایی بالایی دارد.

مصرف روزانه تا 3 عدد خرما باعث تقویت سیستم ایمنی بدن، افزایش انرژی و مقابله 
با بیماری های قلبی و غیره می شود. در این مطلب به گوشه ای از خواص این میوه 

مفید می پردازیم.
خرما منبع آهن

خرما برای درمان کم خونی ناشی از کمبود آهن مفید است. هر عدد خرما به تنهایی 
نزدیک 7 درصد نیاز روزانه ما به این ماده معدنی را تأمین می کند. یادتان باشد که 
آهن حاوی میزان خوبی فیبر، کلسیم و قند است. فیبر و کلسیم برای سلامتی روده 
و تقویت دستگاه ایمنی و همچنین استخوان ها مفید است. اگر به طور روزانه از این 
میوه مفید استفاده کنید با کمبود هیچ یک از مواد معدنی و ویتامین های مورد نیاز 

بدن مواجه نخواهید بود.
خرما برای سلامت چشم ها

با افزایش سن قوه بینایی ضعیف می شود. برای پیشگیری از مشکلات بینایی، 
خرما موثر است چون حاوی زئاکسانتین است که سلامت چشم ها را تضمین و باعث 

تقویت آن ها می شود.
خرما برای کاهش وزن

مصرف روزانه خرما باعث ایجاد احساس سیری شده و مانع از ریزه خواری می شود. 
میزان بالای کربوهیدرات موجود در این میوه ی خشک باعث بهبود عملکرد و نرمی 
عضلات شده و زمینه را برای دفع سریع تر کالری ها فراهم می کند. البته به شرطی 

که در مصرف خرما دچار افراط نشوید.
خرما برای سلامت قلب و مقابله با سکته مغزی

خرما برای درمان کم خونی ناشی از کمبود آهن مفید است. هر عدد خرما به تنهایی 
نزدیک 7 درصد نیاز روزانه ما به این ماده معدنی را تأمین می کند.

محققان به این نتیجه رسیده اند که آب انار و خرما باعث دفع چربی های جداره 
عروق می شود. نتایج پژوهش های اخیر نیز نشان می دهند که مصرف هر ماده غذایی 
حاوی میزان زیادی پتاسیم از بروز سکته های مغزی پیشگیری می کند. خوشبختانه 

خرما حاوی پتاسیم بوده و برای تضمین سلامت قلب و مغز مفید است.
خرما برای کنترل فشارخون

هر ماده غذایی که حاوی میزان اندکی نمک یعنی سدیم باشد و میزان بالایی پتاسیم 
داشته باشد برای کنترل فشارخون نیز مفید است. نتایج پژوهش های اخیر نشان می 

دهد که خرما برای کنترل فشارخون موثر است.
خرما برای داشتن روابط زناشویی بهتر

به عقیده محققان خرما باعث افزایش میل جنسی می شود. کافی است که خرما را 
به شیر بز میل کنید.

حرف آخر
توصیه می شود که به مصرف روزانه 2 تا 3 عدد بسنده کنید. برای افرادی که از 

چاقی مفرط یا قند خون بالا رنج می برند مصرف بیش از 3 عدد توصیه نمی شود.

مواد غذایی که نباید ناشتا مصرف شود
مصرف ناشتای برخی از مواد غذایی سرشار از اسید به دیواره روده آسیب می رساند 

و به عفونت معده منجر می شود.
اگر رژیم میوه دارید و باید روزی 3 بار میوه مصرف کنید بهتر است اول یک لیوان 

آب ولرم مصرف کنید.
اما مواد غذایی که نباید با شکم خالی مصرف شود

نوشابه: نوشیدنی سرشار از اسید کربونیک است که با مخلوط شدن با اسید معده 
باعث حالت تهوع می شود.

گوجه فرنگی: مصرف ناشتای آن باعث می شود اسید گوجه به اسید گوارش 
واکنش نشان دهد و در مواردی باعث ایجاد سنگ در معده شود.

قهوه: کافئین موجود در آن برای معده مضر است و بهتر است ابتدا یک لیوان آب 
مصرف کنید.

غذاهای پرادویه: با واکنش نشان دادن به دیواره معده آسیب می رساند.
چای: میزان زیاد اسید در آن روی دیواره معده تأثیر می گذارد.

ماست: اگرچه این لبنیات سرشار از پروبیوتیک )باکتری مفید( است اما در صورت 
تماس این باکتری های مفید با اسید معده، باعث مشکلات گوارشی می شود.

موز: با مصرف ناشتای موز، منیزیم در بدن به طور ناگهانی افزایش پیدا می کند و 
تعادل منیزیم و کلسیم در بدن به هم می ریزد.

باور غلط مردم درباره نوشیدن آب
به گفته متخصصان طب سنتی باورهای غلطی در جامعه در مورد مصرف آب 
وجود دارد. مثلًا مصرف 8 لیوان آب در روز باعث شادابی پوست می شود یا از یبوست 
جلوگیری می کند. باید بدانیم شادابی پوست به درستی عملکرد اعضاء داخلی وابسته 

است.
 امروزه سوالی که بسیاری از افراد, در مراجعه به متخصصان طب سنتی می پرسند, 
این است که بدن انسان به چه میزان آب احتیاج دارد از نظر سیستم مزاجی طب 
سنتی افراد با مزاج های مرطوب کمتر احتیاج به مصرف آب دارند تا مزاج های خشک.

نوشیدن آب فراوان به بدن ضرر وارد می کند
در این رابطه سید مهدی میرغضنفری - پژوهشگر طب سنتی درباره نوشیدن آب 
می گوید: نوشیدن آب فراوان به بدن ضرر وارد می کند مخصوصاً اگر آب فراوان در 
فصل سرما خورده شود؛ کسی که تشنه نیست آب نخورد و این توصیه 8 لیوان آب 
در طول روز پایه علمی ندارد و برای همه مناسب نیست. در کتاب کافی آمده که 
افراد آب بسیار ننوشند چرا که نوشیدن آب فراوان سر منشاء بیماری است و دردها 

را به سمت خود می کشد.
حقیقت این است که نمی شود یک دستور کلی در مورد مصرف آب صادر کرد 
یعنی مصرف آب جنبه فردی دارد. هر کس به میزان نیاز خود باید آب مصرف کند.

مصرف بیش از حد رنگ صورت به تباهی می برد
باورهای غلطی در جامعه در مورد مصرف آب وجود دارد. مثلًا مصرف 8 لیوان 
آب در روز باعث شادابی پوست می شود یا از یبوست جلوگیری می کند. باید بدانیم 
شادابی پوست به درستی عملکرد اعضاء داخلی وابسته است. در منابع طب سنتی 

آمده است که مصرف بیش از حد رنگ صورت به تباهی می برد.
همچنین محمد انصاری پور - رزیدنت طب سنتی ایران دانشگاه علوم پزشکی 
شاهد در ابن باره می گوید: که عملکرد صحیح اعضاء داخلی مثل معده، روده ها و 
کبد و طحال هم منوط به داشتن سبک زندگی سالم است یعنی ورزش، خوراک 
درست و منطقی، خواب مناسب، هوای سالم، آرامش روانی، دفع درست فضولات و 

سموم از بدن.
مصرف روزانه 8 لیوان آب توسط یافته های نوین طبی نیز رد شده است, نکته دیگر 
این که منابع تامین آب بدن علاوه بر آب شرب به طور مستقیم شامل خوراکی های 

دیگر نظیر میوه آب میوه ها و ... تامین می شود.
نوشیدن آب پس از خوردن شیرینی و ترشی ممنوع

محسن ناصری متخصص طب سنتی نیز درباره مصرف آب می گوید: نوشیدن آب 
سرد پس از مصرف شیرینی یا ترشی و همچنین بعد از میوه های تر موجب فساد 
معده می شود. بهترین وقت آشامیدن آب بعد از عبور غذا از معده، حدود 2 ساعت 
پس از خوردن غذا است.همچنین نوشیدن آب بعد از فعالیت بدنی، بعد از حمام، بین 
خواب و بعد از خواب مضر است و سبب کم شدن حرارت غریزی و ضعف قوا می شود. 
آشامیدن آب در حالت ناشتا به علت تهی بودن معده از غذا، آب سریعاً به اعضای اصلی 

بدن نفوذ کرده و موجب ضعف حرارت غریزی می شود.
از آنجا که نوشیدن آب و مایعات زیاد همراه غذا، موجب اختلال در هضم غذا است 
)و یکی از علایم آزاردهنده آن ایجاد نفخ است(، بهتر است بین غذا و تا 2 ساعت پس 
از آن، آب نوشیده نشود و یا در صورت ضرورت به کمترین مقدار ممکن آب بنوشند.
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11خاصیت شگفت انگیز روغن کنجد
تحقیقات جدید نشان داده خواص روغن کنجد برای سلامت بسیار زیاد است. بعلاوه روغن 
کنجد برای پوست و مو نیز عالی است. همچنین از این روغن می توانید در آشپزی و برای 

اضافه کردن طعمی فوق العاده به غذای خود استفاده کنید
خواص شگفت انگیز روغن کنجد:

1-از روغن کنجد به عنوان چربی سالم استفاده کنید
به گزارش سلامت نیوز به نقل از سایت دکتر کرمانی، بیشتر ما می دانیم که چربی ها 
انواع مختلفی دارند. برخی خوب و برخی بد هستند و برای سلامت ضرر دارند. روغن کنجد 
سرشار است از چربی های دارای حلقه های اشباع نشده و چربی های غیر اشباع و همچنین 
میزان چربی های اشباع شده اش نیز پایین است. چربی های غیر اشباع و چربی های دارای 
حلقه های اشباع نشده برای سلامت قلب مفید هستند و کمک می کنند کلسترول تحت 
کنترل در بیاید. از سوی دیگر چربی های اشباع و چربی های ترانس التهاب و کلسترول 
کلی را تقویت می کنند که برای قلب بد است. یک چهارم فنجان روغن کنجد حاوی حدود 
6.75 گرم چربی غیر اشباع، 7.84 گرم چربی دارای حلقه های اشباع نشده و 2.50 گرم 

چربی اشباع شده است.
2-از روغن کنجد برای ماساژ پا قبل از خواب استفاده کنید

بعضی از ما قبل از خواب روتین خاصی داریم. دندان هایمان را مسواک می زنیم، صورتمان 
را می شوییم، به پوست صورتمان کرم می زنیم، اما یک چیز آرامش بخش مانند ماساژ پا 
چه؟ ماساژ دادن خود یکی از قسمت های اساسی برنامه درمانی آیورودا است و همچنین 
روغن کند برای پوست نیز مفید است. مالیدن یک قاشق چای خوری روغن کنجد یا بیشتر 
به کف پا قبل از خواب کمک می کند می کند شب خواب راحت تری داشته باشید. به 

خاطر داشته باشید بعد از مالیدن روغن کنجد به کف پا جوراب بپوشید.
3- روغن کنجد مفید برای بهداشت دهان و دندان

اجداد ما برای داشتن دندان هایی سالم و رفع بوی بد دهان مسواک نداشتند، بنابراین 
مدت ها پیش آنها از شستشوی دهان با روغن استفاده می کردند ) در این روش یک قاشق 
غذا خوری روغن را به مدت 5 تا 10 دقیقه در دهان خود می چرخانید و سپس بیرون 
میریزید (. تحقیقات پزشکی نشان داده است این کار می تواند مقدار باکتری های دهان را 

کاهش دهد و به سالم نگه داشتن دهان و لثه ها کمک کند.
4-روغن کنجد پوست و استخوانتان را تقویت می کند

مواد مغذی روغن کنجد مانند دانه کنجد نیست چون روغن از بخش جدا شده دانه اصلی 
درست می شود. اما یکی از مواد معدنی که در روغن باقی می ماند زینک است. بیشتر 
زمانی به یاد زینک می افتیم که دچار سرما خوردگی یا آنفولانزا شده باشیم چون می تواند 
مدت زمان یا شدت علائم بیماری را کاهش دهد. اما زینک در بدن برای ساخت کلاژن نیز 
استفاده می شود و به پوستمان انعطاف بیشتری می بخشد. زینک حتی می تواند به تراکم 

استخوانتان نیز کمک کند.
5-روغن کنجد روان کننده روده است

همه ما ممکن است گاهی دچار یبوست شویم. نوشیدن مقدار زیادی آب و اضافه کردن 
فیبر به برنامه غذایی به روان کردن روده ها کمک می کند اما گاهی در مصرف فیبر غفلت می 
کنیم و یا دارویی می خوریم که باعث یبوستمان می شود. یکی دیگر از مزایای روغن کنجد 
این است که کمک می کند همه چیز دوباره به حرکت دربیاید. استفاده یک یا دو قاشق 

غذا خوری روغن کنجد کمک می کند روده ها چرب شوند و شدت یبوست کاهش بیابد.
6-روغن کنجد کمک می کند موها درخشان و پر بمانند

بیشتر ما بطری های نیمه پری از محصولات مراقبت از مو داریم که به خاطر تاثیر نداشتن 
رهایشان کرده ایم. روغن کنجد حاوی ویتامین B، ویتامین E، منیزیم، کلسیم و فسفر است  
مواد مغذی ضروری که موها و پوست کف سر را تغذیه می کنند. این بار به جای قفسه 
شامپوهای داخل حمام به سراغ روغن کنجدی که در آشپزخانه دارید بروید. مقداری روغن 
زیتون را به ریشه موها و کف سر ماساژ دهید و بگذارید 30 دقیقه بماند. صبح روز بعد با آب 

گرم و شامپو شستشو بدهید.
7-با رادیکال های آزاد مقابله می کند

رادیکال های آزاد باعث آسیب رسیدن به DNA، سلول ها و پروتئین بدن ما می شوند. 
این نوع آسیب می تواند منجر به بروز بیماری هایی نظیر آلزایمر، پارکینسون و سرطان شود. 
مواد خاصی مانند الکل، دود تنباکو، آفت کش ها، آلودگی هوا و غذاهایی که می خوریم 
باعث تولید رادیکال های آزاد می شوند. مهم است که برنامه غذایی سرشار از آنتی اکسیدان 
استفاده کنیم تا با آسیب رادیکال های آزاد مبارزه کنیم و استرس اکسیداتیو را کاهش دهیم. 
حتی تحقیقات جدید نشان داده آنتی اکسیدان ها به مقابله با آرتروز، پیشرفت سرطان، 

آسیب های عصبی و التهاب کمک می کنند.

8-روغن کنجد حرارت را تحمل می کند
روغن نارگیل و یا روغن اکسترا ویرجین زیتون هم برای پخت و پز مناسب است اما می 
توانید روغن کنجد را هم که می تواند حرارت بالا را تحمل کند نیز به این جمع اضافه کنید. 
روغن سوخته به جز بد بو کردن آشپزخانه و خراب کردن غذا برای سلامتمان هم مناسب 
نیست. نقطه دود کردن روغن حرارتی است که در آن روغن شروع به شکستن می کند و 
شروع به آزاد کردن رادیکال های آزاد و بو می کنند. یکی از چیزهای خوبی که در مورد 
روغن کنجد وجود دارد این است که نقطه دودش حدود 400 درجه فارنهایت است. بنابراین 
بدون اینکه غذا را دچار مشکل خاصی کند می تواند در پخت و پز مورد استفاده قرار بگیرد.

9-برای غدد چشایی وسوسه انگیز است
روغن کنجد جدای فواید و ویژگی مقاوم بودن در برابر سوختن به عنوان طعم دهنده 
ای عالی نیز در آشپزی مورد استفاده قرار می گیرد. روغن کنجد طعمی آجیلی دارد و در 
غذاهای چینی و کره ای و همچنین هندی زیاد استفاده می شود. روغن کنجد را می توانید 
به دو شکل روغن کنجد بو داده و روغن کنجد معمولی پیدا کنید. روغن کنجد بو داده را 
از دانه های بو داده کنجد درست می کنند و تیره رنگ تر است و برای افزودن طعم آجیلی 
و دودی غذاها به کار می رود. روغن کنجد معمولی را هم با استفاده از دانه های کنجد غیر 
بو داده تولید می کنند. در درجه اول برای پخت و پز استفاده می شود. هر دوی این روغن 
ها را باید در یخچال نگهداری کرد تا از فاسد شدنشان جلوگیری شود، مخصوصا اگر مرتب 

استفاده شان نمی کنید.
10-یک مقدار کم کلی کار می کند

تنها با مقدار کمی روغن کنجد می توانید تاثیر گسترده ای روی غذا بگذارید. روغن کنجد 
قدرت طعم دهندگی و بوی قوی دارد.

11-چاشنی سالم و خوش طعم است
اگر از روغن کنجد برای پخت و پز استفاده نمی کنید، شرط می بندم الان کنجکاو شده اید 
که این روغن را به کار بگیرید. استفاده از روغن کنجد به عنوان یک چاشنی بسیار رواج دارد 
و در صورت تهیه آن لازم نیست نگران این باشید که حالا چطور استفاده اش کنید می توانید 
آن را در بیشتر غذاهای همیشگی مورد استفاده قرار دهید. کافیست چند دستور پخت که 

در آنها از روغن کنجد استفاده شده را مورد بررسی قرار دهید تا مقدراش نیز دستتان بیاید.

 

محققان در سنگاپور موفق شدند که به طور مصنوعی سلول های خونی موش و 
سلولهای ایمنی را از سلول های پوست تولید کنند.

مهندسی سلول های جدید خون انسان از سلول های پوست و یا سایر منابع 
مصنوعی اولین گام مهم به سوی هدف نهایی است. یکی از چالش های عمده 
پزشکی بازساختی تولید سلول های خونی و سلول های ایمنی جدید برای بیماران 
نیازمند است. این توسعه می تواند به یک منبع قوی از سلول های خونی جدید و یا 
سلول های ایمنی بدن برای درمان بیماران مبتلا به اختلالات سیستم ایمنی و دیگر 
بیماری ها و یا کسانی که نیازمند تزریق خون هستند منجر شود. تلاش های قبلی 
برای تولید سلول های خونی جدید از سلول های پوست در مدل موشی، سلولی 
بود که تنها دو هفته پس از تزریق به موش دوام داشت. در مقابل، سلول های خونی 
مصنوعی به دست آمده از پوست در این مطالعه می تواند برای ماه های زیادی در 
موش دوام داشته باشد.  امروزه، محققان مجموعه ای از چهار فاکتور مشخص کرده 
اند که می تواند سبب تبدیل سلول های پوست به انواع سلول های خونی شوند. این 
نه تنها اهمیت عملی پزشکی بازساختی و پتانسیل  ایجاد یک منبع خون جدید و یا 
سلول های ایمنی را نشان می دهد، بلکه نکته جالب تبدیل دو سلول بسیار متفاوت 
مانند پوست و خون به همدیگر  را باید اضافه کرد.  اگر دانشمندان قادر باشند این 
تبدیل سلولهای پوستی به سلول های خونی وایمنی را برای انسان نیز انجام دهند 

این مسئله می تواند سرنوشت پزشکی بازساختی را تغییر دهد.

تولید سلول های خونی از سلول های پوست 
توسط محققان سنگاپوری با  تصویری  حسگرهای  تولیدکننده  شرکت  یک 

همکاری مؤسسه لتی که در حوزه فناوری  نانو فعالیت 
دارد، اقدام به ارائه حسگر جدیدی به نام چشم جغد کرده 

است که میزان نویز در آن بسیار کم است.
 شرکت نوپای پیکسالیز )PYXALIS( با همکاری 
فناوری  ارائه  به  اقدام   )Leti( لتی  فرانسوی  مؤسسه 
حسگری جدیدی کرده که در آن میزان نویز حسگر 
تصویر تا نیم نویز الکترونی کاهش یافته است. با این کار 

قابلیت حسگری تصویر در نور کم بهبود می یابد.
این فناوری جدید به »چشم جغد« شهرت یافته است 
که فناوری  آن به صورت پتنتی برای این مؤسسه به ثبت 
رسیده است. معماری سامانه الکتریکی آن به گونه ای 
است که می توان آن را با حسگرهای تصویر مختلف ادغام 
کرد. این فناوری در پاسخ به تقاضای رو به رشد در بخش 
حسگرهای تصویر CMOS حساس ارائه شده است. این 
شرکت قرار است نسل جدیدی از حسگرهای تصویری 

را ارائه کند.

ماریا سمریا، مدیرعامل مؤسسه لتی، بیان کرد: در این 
پروژه مشترک، ما فناوری تصویری با نویز پایین ارائه 
کردیم که می تواند پیشرفت های قابل توجهی در نسل 
جدید ادوات تصویربرداری ایجاد کند. این ادوات مبتنی بر 
CMOS قابلیت استفاده در فناوری های مختلف را دارند. 
این، نمونه ای از خلاقیت محققان ما در این پروژه مشترک 

با صنعت است.
فیلیپ رومویوکس، مدیرعامل شرکت پیکسالیز،  اظهار 

داشت: این فناوری چشم جغد با بهبود قابل توجهی در 
میزان نویز تصویر به دست آمده است. این فناوری در 
صورت ترکیب شدن با دیگر ظرفیت های ما منجر به ارائه 
حسگرهای پیشرفته می شود که استانداردهای جدیدی 
در بخش حسگر تصویر به وجود آید تا به تقاضای رو به 

رشد بازار پاسخ دهد.
مؤسسه لتی پیش از این فناوری های متعدد دیگری 
را نیز برای حسگر توسعه داده بود. این مؤسسه فناوری 
چشم جغد را در نمایشگاه اشتوتگارت آلمان در نوامبر 

سال 2016 به علاقه مندان عرضه کرد.
و  دارد  فعالیت  نانو  فناوری   حوزه  در  لتی  مؤسسه 
حوزه  این  در  متعددی  دستاوردهای  و  محصولات 
ارائه کرده است. این مؤسسه 2800 پتنت با همکاری 
ثبت  به  استارت آپ های مختلف  و   SMEs ،شرکت ها
رسانده است. پیکسالیز یک شرکت پیشرو در حوزه 
حسگرهای تصویری CMOS است که محصولاتی با 

حساسیت و سرعت بالا تولید می کند.

 محققان دانشگاه کیئو در ژاپن با مطالعه بر روی ساختار سلول های پوست انسان 
دریافتند که دو ویژگی در سلول های اپیدرم پوست باعث می شود تا خروج مایعات از بدن 

و ورود مواد از بیرون به درون غیرممکن شود.
به طور کلی هر فرد در هر ساعت حداقل 200 میلیون سلول پوست خود را از دست 
می دهد و با محاسبه این مقدار در طول یک شبانه روز مشخص می شود که یک فرد 

حداقل پنج میلیارد سلول پوستی را دفع می کند.
مهمترین چالش برای درک ماهیت ساختار پایدار و ضد آب پوست در شرایطی که 
روزانه میلیاردها سلول از پوست انسان دفع می شوند بزرگترین چالش برای دانشمندان 

است.
تاکنون دانشمندان بر این باور بودند که بخش سطحی پوست انسان شامل چندین 
لایه سلول مرده است که به طور پیوسته ریزش دارند، اما در مطالعات جدید مشخص 
شد که در زیر لایه اول یک لایه عمقی نیز وجود دارد که تنها از یک لایه سلولی تشکیل 

شده و اهمیت ویژه ای در حفظ عملکرد پوست دارد.

در این مطالعه مشخص شد که عامل اصلی در حفظ ثبات و جلوگیری از نفوذ یا 
دفع مایعات از طریق پوست به شکل ظاهری سلول های اپیدرم و قابلیت چسبندگی 

آنها مربوط می شود.
ساختار هندسی سلول های اپیدرم پوست از شکل پیچیده هندسی موسوم به 
tetrakaidecahedron با 14 سطح شامل 6 مستطیل و هشت 6 ضلعی پیروی می کند.

شکل هندسی بسیار پیچیده tetrakaidecahedron اولین بار در سال 1887 توسط 
ویلیام تامسون، فیزیک-ریاضیدان اسکاتلندی معرفی شد.

وی مدعی بود که این شکل هندسی بهترین حالت برای بسته بندی جعبه  در حداقل 
فضای ممکن و حداقل سطح است.

محققان بر این باورند که شکل هندسی فوق العاده سلول های پوست انسان سبب 
شده تا آنها با حداقل فضای بین سلولی کنار هم قرار گیرند و پیوند چسبنده ای با هم 
برقرار کنند. این ویژگی تنها با پیروی از شکل هندسی شامل مستطیل و 6  ضلعی 

فراهم شده است.

سوم  دو  حدود  شده  اعلام  گزارش های  براساس 
فضانوردان بعد از اقامت در فضا دچار مشکلات بینایی 
می شوند. دانشمندان سعی کردند علت این مشکل را 

بیابند و هم اکنون موفق به درک این مورد شدند.
ناسا علت از دست دادن بینایی را بررسی کرده است 
و در حال حاضر محققان دانشگاه میامی علت مشکلات 
بینایی فضانوردان را دریافته اند. در این تحقیق محققان 
اسکن مغزی فضانوردان را قبل و بعد از سفر چندماهه 
فضایی در ایستگاه فضایی بین المللی)ISS( را بررسی و 
سپس با اسکن مغزی مسافران با سفر کوتاه فضایی در 

شاتل آمریکا مقایسه کردند.
نتایج نشان داد تفاوت در مایع مغزی نخاعی)CSF( دو 
گروه فضانوردان وجود دارد. بر این اساس محققان اظهار 

کردند: علت نابینایی مایع عروقی نیست.
CSF در مغز و طناب نخاعی بسیار مهم بوده و موجب 
توزیع مواد مغذی در بدن و زدودن مواد زاید می شود. در 
بی وزنی فضا سیستم CSF به دلیل تغییرات فشار مختل 
شده و در نتیجه اعصاب بینایی در قسمت جمجمه 

آسیب می بینند.
فضانورد ناسا اسکات کلی اولین فضانورد آمریکایی است 

که به مدت یک سال سفر فضایی داشته و مجبور به 
استفاده از عینک شده است. جان فیلیپس نیز از دیگر 
فضانوردانی است که مشکلات بینایی را تجربه کرده است.

پزشکی  تحقیقات  ملی  موسسه  از  دونویل  دوریت 
فضایی ایالات متحده اظهار کرد: هیچ فردی به مدت 
دو  سال در فضا نبوده و اگر فضانوردان به مدت دو سال 
در فضا باشند به احتمال زیاد بینایی خود را از دست 

خواهند داد.
نتایج این تحقیق در نشست سالانه جامعه رادیولوژی 

شمال امریکا در شیکاگو ارائه شده است.

محققان معتقدند پاهای مومیایی شده ملکه نفرتی تی را یافته اند.
 باستان شناسان ایتالیایی در سال 1904  مقبره ملکه نفرتی تی را در دره ملکه های 
مصر کشف کردند و میان بازمانده های آن یک جفت زانوی مومیایی شده نیز وجود 
داشت که به موزه مصر در تورین منتقل شد.  اکنون برای نخستین مرتبه گروهی از 
محققان سراسر دنیا طیف وسیعی از تحقیقات را روی این زانوها انجام داده اند و با اعتماد 

اعلام کرده اند این پاها به ملکه مشهور مصر تعلق دارد. در همین راستا آنها آزمایش 
های مختلفی را شامل تاریخ نگاری رادیو کربن، مطالعات ژنتیکی و آزمایشات شیمیایی 
را انجام داده اند. محققان به این نتیجه رسیدند که زانوها متعلق به زنی است که هنگام 
مرگ حدود 40 سال داشته است. تخمین زده می شود نفرتی تی هم تقریبا دراین سن 
فوت کرده است. همچنین آزمایشات نشان  داد قد صاحب این پاها حدود 160 سانتی 
متر بیشتر بوده که بیش از متوسط قد در آن دوره تاریخی است. در مقبره  نفرتی تی نیز 
یک جفت صندل وجود داشت که به نظر می رسید به طور مخصوص برای فردی با این 
قد ساخته شده باشد.  دانشمندان معتقدند  دزدانی که سعی داشته اند طلا و نقره های 
مقبره را بدزدند احتمالا مسئول تکه تکه شدن مومیایی هستند. نفرتی تی نقش مهمی 
در مصر باستان داشته است و به دلیل روابط دوستانه با ملکه کشورهای دیگر در دوران 

باستان و همینطور زیبایی اش مشهور بوده است.

حسگر تصویری چشم جغد ساخته شد

چرا پوست انسان ضد آب است؟ 

علت نابینایی فضانوردان چیست؟

 یک شرکت طراحی در لندن قایقی طراحی کرده که با انرژی خورشیدی حرکت رمزگشایی دانشمندان از پاهای یک مومیایی
می کند.  شرکت طراحی »دافی لندن« از کانسپت قایقی برای سفر به دور دنیا پرده 
برداری کرده که از انرژی های پاک استفاده می کند.   این قایق با طول حدودا 35 
متر فضای زیادی دارد. به طوریکه پنل های خورشیدی بخش اعظم  سطح بالایی آن 
از جمله روی کابین را می پوشانند. این قایق طوری طراح شده که تا حد ممکن به 
محیط زیست آسیب نرساند. منبع اصلی انرژی آن از نور خورشید، برق و الکل تامین 
می شود. شش موتور قایق  نیز حدود 2600 اسب بخار نیرو تامین می کنند و بالاترین 
سرعت آن نیز 45 گره تخمین زده می شود. به گفته شرکت طراح فناوری های نوین 
مربوط به انرژی خورشیدی و قدرت باتری به این قایق کمک می کنند در فضایی کمتر 
انرژی بیشتری تولید کند.  درهمین راستا دافی تصمیم دارد ابرقایقی بسازد که احتمالا 
هیچ گاه نیازمند سوختگیری نباشد. تخمین زده می شود این قایق تا 2020 میلادی 
ساخته و با قیمت 31 میلیون دلار به بازار عرضه شود. همچنین این قایق 5 کابینه 

ظرفیت 10 نفر را خواهد داشت.

ساخت قایقی که نیازمند سوختگیری نیست

گروهی از دانشمندان که سابقا در سامسونگ فعالیت می کردند، اکنون یک چتر 
هوشمند با قابلیت پیش بینی وضعیت آب وهوا ساخته اند.  این چتر به وسیله بلوتوث 
به تلفن هوشمند کاربر متصل می شود و گزارش های مربوط به وضعیت آب و هوا 
را  هر روز صبح بیرون می کشد. هنگام خروج خانه کافی است کاربر دسته چتر را 
تکان دهد و چراغی با توجه به وضعیت هوا با رنگ سبز یا قرمز روشن می شود. اما 
این تنها قابلیت چتری که »اوپوس وان «نام دارد، نیست. چتر خارق العاده می تواند 
نوتیفیکیشن های تلفن هوشمند را به صورت ارتعاش نمایش دهد. دسته چتر نیز به 
عنوان یک ردیاب بلوتوثی عمل می کند. بنابراین اگر کاربر تلفه همراه  یا چتر خود 
را جا گذاشته باشد، دستگاه دیگر قبل از آنکه خیلی از مکان دور شود به او هشدار 
می دهد. این چتر هوشمند با استفاده از چهار باتری معمولی کار می کند و به گفته 
شرکت تولید کننده یک سال عمر می کند. این چتر هم ا کنون در کره و ژاپن به 

فروش می رسد.

چتر هوشمند با قابلیت اعلام آب و هوا



اجتماعی 6

معاون امور عمرانی استانداری قم:

مرکز مطالعات معماری و شهرسازی درقم 
 راه اندازی شود

معاون امور عمرانی استانداری قم گفت: استان قم دارای مراکز علمی و پژوهشی 
بسیاری است ولی در حوزه معماری و شهرسازی دچار کمبودهایی است که باید در 

این حوزه مرکز جامع مطالعات معماری و شهرسازی راه اندازی شود. 
محسن بهشتی روز سه شنبه در سلسله نشست های هم اندیشی با مدیران گروه 
های علمی و معماری شهری با موضوع چهارمین کنگره استانی تاریخ معماری و 
شهرسازی ایران افزود: باید با ایجاد ارتباط بین دانشگاهیان و مراکز پژوهشی و دستگاه 
های اجرایی، منابع مطالعاتی و کاربردی برای احیای معماری اسلامی و ایرانی مهیا 
کرد.وی ادامه داد: صاحب نظران میراث فرهنگی و دانشگاهیان باید در حوزه مدیریت 
شهری ورود پیدا کنند و با ارائه ساختارهای اجرایی در شهرسازی فعالیت کنند.معاون 
امور عمرانی استانداری قم با اشاره به این که معماری اسلامی و ایرانی باید رونق پیدا 
کند گفت: در بسیاری از بافت های تاریخی و شهرسازی قم شاهد ساخت و سازهای 
جدید و از بین رفتن آثار تاریخی هستیم، از این رو باید از تجربه گذشتگان در ساخت 
و سازها بهره ببریم.وی ادامه داد: استان قم دارای منابع تاریخی غنی است، از این رو 
باید با استفاده از نقش رسانه ها در فرهنگسازی حفظ آثار فعالیت کرده و از بین رفتن 
آثار جلوگیری کنیم. وی بیان داشت: می توان با ارائه نظرهای کارشناسی در مسائل 
مدیریت شهری و طرح های عمرانی ورود پیدا کرد و به نقد و بررسی پرداخت، این 
مهم زمانی تاثیرگذار خواهد بود که ساختارشناسی و آسیب شناسی در ساخت و 
سازهای جدید صورت بگیرد. بهشتی گفت: باید قبل از اجرای طرحی با استفاده از 
نظرهای کارشناسی به ساختارشناسی و کاربرد آن در مدیریت شهری پرداخت، نه این 
که طرحی در مرحله اجرایی متوقف شود.وی افزود: بسیاری از معماری های جدیدی 
شهری بدون کارشناسی انجام می شود که باید با استفاده از تلفیق معماری اسلامی و 

ایرانی و مدرن بتوان طرحی درست اجرایی کرد.

رئیس بنیاد نخبگان استان قم: 

برگزاری جشنواره اختراعات رویش کوهرنگ در قم 
ابداعات  رئیس بنیاد نخبگان استان قم گفت: ششمین جشنواره منطقه ای 
و اختراعات رویش کوهرنگ، از 24 آذرماه به مدت 2 روز در سالن بعثت جوان 

استانداری قم برگزار می شود. 
محمد محمدرضایی روز  گذشته درجمع خبرنگاران با اشاره به آثار رسیده به این 
جشنواره اظهار داشت: 313 اختراع از هشت استان دریافت شده که از این تعداد 19 

مورد در بخش تجاری سازی است.
وی افزود: از استان قم 22 اثر در بخش داوری و سه اثر در بخش تجاری سازی 
بوده است ضمن این که سه اثر رسیده به این جشنواره از اختراعات بانوان می باشد.

وی، کشاورزی و صنایع غذایی، مکانیک و مکانیک ماشین های کشاورزی، برق و 
الکترونیک و کامپیوتر، عمران، شیمی موارد، پزشکی و تجهیزات پزشکی را از 

محورهای این جشنواره برشمرد.
محمدرضایی با اشاره به اهداف برگزاری این جشنواره گفت: بنیاد ملی نخبگان با 
حمایت های مالی و معنوی از مخترعان در راستای توانمندسازی و رقابت سالم بین 
آنان اقدام به اجرای این جشنواره کرده است تا بتواند آثار اختراعی را به مرحله تجاری 
سازی و کاربردی سازی برساند.وی ادامه داد: در بخش تجاری سازی، مخترعانی که 
به حد نصاب امتیاز رسیده باشند، می توانند محصول خود را تجاری کرده و اقدام 
به جذب سرمایه گذار و فروش آن کنند.رئیس بنیاد نخبگان استان قم با اشاره به 
برگزاری کارگاه های آموزشی تجاری سازی اختراعات گفت: سه کارگاه در این دوره 
از جشنواره در زمینه ثبت بین المللی اختراعات، تجاری سازی فناوری و آشنایی با 
اصول راه اندازی کسب و کارهای نوپا راه اندازی می شود.وی ابراز داشت: این بنیاد 
در استان قم طی یک سال، 500 میلیون ریال تسهیلات کمک هزینه برای رشد و 
تجاری سازی پرداخت کرده است ضمن این که در سال گذشته بنیاد نخبگان قم 
رتبه اول در حوزه فعالیت های فرهنگی در کشور را کسب کرد. محمدرضایی گفت: 
باید از شکوفایی استعدادی های نخبگان برای توسعه کشور در عرصه های مختلف 
بهره برد.وی ادامه داد: کشورمان در حوزه های مختلف علمی، اقتصادی و صنعتی که 
بر گرفته از تعالیم اسلامی می باشد به پیشرفت رسیده است از این رو باید با احیای 

تمدن بزرگ اسلامی در تمام حوزه های فناوری وارد شد.

رئیس پارک علم و فناوری استان قم:

نمایشگاه  منطقه ای فناوری نرم در قم
 برپا می شود

رئیس پارک علم و فناوری استان قم گفت : نخستین نمایشگاه منطقه ای 
دستاوردهای فعالان حوزه فناوری های نرم از 24 آذرماه امسال به مدت سه روز در 
محل دائمی نمایشگاه های استان قم واقع در انتهای بلوار امام موسی صدر برپا می 

شود و علاقه مندان می توانند از ساعت 9 صبح تا 19 از این نمایشگاه بازدید کنند.
سید حسین اخوان علوی روز  گذشته  در جمع خبرنگاران به مناسبت برگزاری 
نخستین نمایشگاه منطقه ای دستاوردهای فعالان حوزه فناوری های نرم در قم اظهار 
داشت: فراخوان این نمایشگاه در 2 بخش تسهیل گران و تجاری سازی از 30 مهرماه 
امسال آغاز شد و 44 طرح دانش بنیان و فناورانه از هشت استان به دبیرخانه برگزاری 
این نمایشگاه رسید که بیشترین آثار از استان قم با 22 طرح می باشد.وی ابراز داشت: 
34 طرح بعد از مرحله داوری در نمایشگاه مذکور معرفی می شوند که 15 طرح از 

سوی شخصیت های حقیقی و 19 طرح از شخصیت های حقوقی ارائه شده است.
اخوان علوی ادامه داد: هدف از برگزاری این نمایشگاه، شناسایی ایده های نو و خلاق 
در حوزه فناوری های نرم، جهت دهی به نوآوری ها، تبیین اهمیت و کارکرد نقش 
علوم انسانی و اسلامی در سبک زندگی، آشنایی جامعه با کالاها و خدمات فناورانه 
داخلی، کمک به تجاری سازی و بازارسازی محصولات نوآورانه و فروش محصولات 

است.
وی به مدل های فناوری های نرم اشاره کرد و گفت: در این حوزه کار از پژوهش 
آغاز می شود و در مراحل بعد خلق، تولید، ترویج و نشر پیدا می کند و در نهایت در 

جامعه تجاری سازی شده و مورد استفاده مردم قرار می گیرد.
وی بیان داشت: برگزاری این گونه نمایشگاه ها زمینه توسعه یادگیری بین فناوران 
و ارتباط آنان با دستگاه های اجرایی و خصوصی را فراهم می کند.رئیس پارک علم و 
فناوری قم به حوزه فناوری فرهنگ نرم اشاره کرد و گفت: مقوله فرهنگ باید با صنعت 
گره بخورد تا از این طریق بتوان طرح های خلاقانه و نوآور را به مرحله تجاری سازی 

در حوزه های مختلف درآورد.
 وی با اشاره به ارائه خدمات فرهنگی در این نمایشگاه فناورانه گفت: تمامی کالاهای 
فرهنگی، هنری و قرآنی با رویکرد سبک زندگی اسلامی و ایرانی در قالب هنرهای 
تجسمی، دیجیتالی، سوغات و هدایا، صنایع دستی، نشر مکتوب، طراحی و معماری، 

شهرسازی و خدمات شهری عرضه می شود.
وی در ادامه با اشاره به این که تعداد شرکت های دانش بنیان در این استان رشد 
چشمگیری داشته است گفت: در حال حاضر 49 شرکت دانش بنیان در قم فعالیت 

می کنند.
 اخوان علوی  افزود : از این تعداد شرکت های دانش بنیان، 2 شرکت صنعتی، 18 
شرکت تولیدی و بقیه شرکت های نوپا در حوزه های مختلف هستند.وی با اشاره به 
فعالیت 20 شرکت دانش بنیان در قم طی سال گذشته، رتبه استان در این زمینه را 
رتبه 17 برشمرد و گفت: با افزایش و ارتقای وضعیت شرکت های دانش بنیان، رتبه 

استان قم در سطح کشور به رتبه 13 رسیده است.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی استان قم خبر داد؛

بدهی 18۰ میلیارد تومانی بیمه ها به دانشگاه 
علوم پزشکی قم

 معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی استان قم از بدهی 180 میلیارد تومانی بیمه ها 
به دانشگاه علوم پزشکی قم خبر داد. 

علیرضا مظفری غروب دوشنبه در جلسه بررسی مسائل و مشکلات پرستاران در 
سالن امام رضا)ع( فرمانداری قم با اشاره به اهمیت نظارت بیمه ها برعملکرد پزشکان، 
تصریح کرد: در خارج از کشور اگر پزشکی نسخه ای بی دلیل تجویز کند از پزشکی 
خلع می شود، در کشور بخشی از نظارت ها را باید بیمه ها انجام دهند علوم پزشکی هم 

به نوبه خود این نظارت ها را به نسبت گذشته افزایش داده است.
 مظفری با اشاره به جایگاه ویژه استان قم در ارسال الکترونیک پرونده ها، تأکید 
کرد: با اجرای الکترونیک بیمارستان ها می تواند مطالبات خود را از بیمه ها دریافت 
کنند. معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی استان قم از بدهی 180 میلیارد تومانی 
بیمه ها به دانشگاه علوم پزشکی خبر داد و گفت: ظرف چند ماه آینده 800 تخت به 
1175 تخت بیمارستانی استان افزوده می شود، هر تخت به طور میانگین یک میلیارد 
تومان هزینه دارد که در مورد این تخت ها 60 درصد تعرفه دولتی پیاده می شود.وی با 
اشاره به پوشش صد درصدی در استان قم در حوزه بهداشت، تأکید کرد: هیچ استانی 

به این جایگاه دست نیافته است.

دوستی های اینترنتی و برقرار کردن ارتباطات خارج از قاعده 
در فضای مجازی یا شبکه های اجتماعی از نمونه آسیب های 
اجتماعی به شمار می رود که در طول یک دهه گذشته با سیر و 
شتاب فزاینده ای روبرو شده است،معضلی که عمدتا به نتایج ناگوار 

و شکست های عمیقی ختم می شود.
به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان ،ارتباطات 
اینترنتی و یا تعاملات میان دو جنس مخالف در شبکه های 
مجازی یا اجتماعی از نمونه معضلاتی است که در طول سالیان 
اخیر با هزینه های سنگین روحی، عاطفی و شکست های خسارت 

باری همراه و همگام شده است.
البته نباید از نظر دور داشت که اساسا انسان موجودی اجتماعی 
است که فارغ از هرگونه تفکیک جنسیتی،نیازمند به ارتباط و 
رابطه اجتماعی است و سلب چنین امری از انسان،اجتناب ناپذیر 
به نظر می رسد.لذا آنچه که باعث تحمیل خسارات و شکست های 
سنگین روحی،روانی،عاطفی اجتماعی و فرهنگی می شود،مشمول 
روابطی است که چارچوب ها،هنجارها و اصول و قواعد رایج و شایع 
در نظام ارزشی و فرهنگی جامعه ای همچون ایران در آن لحاظ 

نمی شود.
 استفاده از فضای مجازی باید در قالب فرهنگ و عرفِ 

حاکم  بر جامعه معنا پیدا کند 
جامعه شناس و آسیب شناس مسائل اجتماعی،در تشریح و 
واکاوی الزامات و آسیب های ارتباطات اجتماعی در فضای مجازی 
اظهار داشت:میل به پیشرفت و توسعه یکی از نیازها و اهداف جدی 
تمامی انسان ها به شمار می رود و به واقع می توان گفت فرد فرد 
جامعه به انحای مختلف تلاش می کنند تا با پیمایش مسیری که 
به زعم آنها صحیح و اصولی است به موفقیت و پیشرفت مورد نظر 

خویش نائل شود.
زهره کولیوند، افزود:از این رهگذر،تعاملات و ارتباطات اجتماعی 
پیشرفت،  حصول  الزامات  و  ضروریات  ترین  اصلی  از  یکی 
پویایی،توسعه و بالندگی است و در فقدان این امر،عملا تحقق 

اهداف مورد نظر مُیَسَر و امکان پذیر نخواهد شد.
جامعه شناس و آسیب شناس مسائل اجتماعی عنوان کرد:در 
این میان،استفاده از فناوری های روز،ابزار و ظرفیتی محسوب می 
شود که با اتکای به آن به نحو شایسته  و موثرتری اهداف تعریف و 

طراحی شده در اذهان افراد را قابل حصول می کند.
 وی افزود:تردیدی وجود ندارد که فضای مجازی یکی از نقاط 
عطف قرن21 به شمار می رود و قطعا در آینده و در بررسی و 
مطالعه تاریخ علم،از فضای مجازی به عنوان اصلی ترین رکن 

توسعه و پیشرفت بشریت در دوران معاصر یاد خواهد شد.
کولیوند عنوان کرد:در میان مزایا و ثمرات غیر قابل انکار فضای 
مجازی،آسیب ها،مخاطرات و چالش های بسیاری نیز وجود دارد 

که با اندکی تامل به روشنی در می یابیم بسیاری از ناهنجاری های 
اجتماهی به واسطه سوء استفاده، کژ فهمی و یا برخی از انگیزه ها 
و تمایلات انحرافی در شبکه های اجتماعی و فضای مجازی ظهور 

و بروز پیدا می کند.
وی افزود:به تعبیری می توان گفت فضای مجازی،بستر و عرصه 
ای است آکنده از فرصت ها و تهدیدات متعدد و متکثر که می تواند 

زمینه صعود یا سقوط انسان ها را فراهم سازد.
جامعه شناس و آسیب شناس مسائل اجتماعی عنوان کرد:البته 
تفسیر سقوط یا صعود یا فراز و نشیب سرنوشت انسان ها یا طبقات 
اجتماعی در قالب فرهنگ و ارزش های حاکم بر جامعه معنا پیدا 
می کند و ممکن است برخی از آسیب های فعلی در جامعه 
ایران،به عنوان دغدغه جدی و معضل اجتماعیِ جوامعِ دیگر مطرح 
نباشد و یا بالعکس،اما به هر ترتیب صعود یا سقوط هر جامعه ای بر 
اساس خوانِشی که از فرهنگ،ارزش ها و بایدها و نبایدهای مرسوم 

و مصطلح در آن وجود دارد تعبیر و معنا می شود.
وی افزود:با این اوصاف،استفاده و بهره گیری از فضای مجازی 
باید در قالب فرهنگ و عرفِ حاکم  بر جامعه معنا و مفهوم  پیدا 
کند و از این منظر هر آنچه که هنجارهای موجود و مرسوم را زیر 
سوال ببرد تهدیدی بالقوه و جدی محسوب می شود که جامعه را 

به تدریج با چالش های عدیده ای مواجه خواهد ساخت.
کولیوند گفت:لازمه مصونیت و دفع تهدیدات اجتماعی در فضای 
مجازی استفاده صحیح،موثر و کارآمد از این ظرفیت است،امری 

که خوب و بد آن در قالب فرهنگ و عرف مرسوم و رایج در جامعه 
مفهوم پیدا می کند.

وی افزود:متاسفانه بعضا در میان قشر جوان و نوجوان،افراد و گروه 
هایی در شبکه های اجتماعی یا فضای مجازی حضور پیدا می 
کنند که بدون درکی صحیح از فرصت های سازنده این فناوری ها 
در رشد وتوسعه فردی و اجتماعی ، بصورتی مخرب نقش آفرینی 
می کنند که دوستی های نابهنجار از نمونه این معضلات به شمار 

می رود.
کولیوند گفت:چرایی و ریشه یابی گرایش و تمایل جوانان یا 
نوجوانان به برقراری ارتباطات ناهنجار در فضاهای مجازی به یک 
عامل خاص و منفرد خلاصه نمی شود و به واقع انگیزه ها و دلایل 

متعدد و متنوعی را می توان برای آن تشریح و تعریف کرد.
جامعه شناس و آسیب شناس مسائل اجتماعی عنوان کرد:اما 
آنچه که ضریب تمایل و گرایش چنین افرادی را برای حضور 
در فضاها و شبکه ای اجتماعی تشدید می کند به کنترل نسبتا 
ضعیفی بازمی گردد که در فضای مجازی شاهد آن هستیم و به 
واقع پنهانی بودن شخصیت و هویت افراد،بستری را فراهم می کند 
تا افرادی که مستعد برقراری چنین ارتباطاتی هستند با آزادی 
عمل هر چه بیشتری به اهداف و خواسته های خویش دست یابند.
از اعتماد به نفس ضعیف تا مُسَکِنی برای کاهش دردهای 

روحی و روانی
روانشناس و کارشناس امور خانواده ، در تشریح و واکاوی دلایل 

و عوامل موثر در ترغیب برخی جوانان به برقراری ارتباط در فضای 
مجازی یا شبکه های اجتماعی عنوان کرد:یکی از عوامل تاثیر گذار 
در تشویق و تشدید تمایل جوانان و نوجوانان به حصول چنین 
ارتباطاتی در فضای مجازی را باید در اعتماد به نفس ضعیف آنها 

جستجو کرد.
افزود:گمنامی و پنهان بودن شخصیت  راضیه اشرف آبادی، 
و مناسب و مهیا بودن فضا برای طرح ادعاهایی واهی،کاذب و 
دروغین و شخصیت سازی های کاذب از ویژگی ها و مختصات 

فضای مذکور به شمار می رود.
روانشناس و کارشناس امور خانواده عنوان کرد:به واقع در چنین 
بستر و شرایطی افراد ضعیف النفس قادر هستند در راستای 
تمایلات و نیازهای درونی خویش،نسبت به برقراری ارتباطات 

دوستانه اقدام کنند.
اشرف آبادی گفت:البته طرح این موضوع به این معنا نیست که 
لزوما هر آنکس که در این فضا حضور پیدا می کند ضرورتا در 
جهت و مسیر ناصحیح گام بر می دارد،اما نمی توان این واقعیت را 
نیز انکار کرد که به هر حال بستر مورد اشاره برای عده ای از افراد و 
گروههای اجتماعی فضایی مناسب برای نائل شدن به اهداف خاص 

خویش محسوب می شود.
وی افزود:تنوع و گستردگی مخاطبان از دیگر ویژگی های فضای 
مجازی به شمار می رود و به واقع فرد در آن قادر است با تعداد 
بسیاری از مخاطبان و کاربران ارتباط برقرار کند و این ویژگی برای 
افراد تنوع طلب،فرصت ویژه ای محسوب می شود که می توانند 

نسبت به برقراری ارتباط در دامنه وسیع تری اقدام کنند.
روانشناس و کارشناس امور خانواده گفت:کم نیستند افراد شکست 
خورده و سرخورده ای که حضور در این فضا را به مثابه مُسَکِنی 
برای کاهش و التیام زخم ها و دردهای روحی،روانی،عاطفی و 
درونی خویش می پندارند و از این طریق تلاش می کنند نیازهای 

خود را تامین کنند.
ارتباطات  از  بسیاری  که  کرده  ثابت  کرد:تجربه  عنوان  وی 
اینچنینی به تدریج به محل و عاملی برای بروز و تشدید آسیب 
های جدی و عمیق تر مبدل می شودکه ثمره و نتیجه ای جز 
انزوا،افسردگی،خستگی روحی و روانی،نا امیدی دلسردی و...در پی 

ندارد.
اشرف آبادی در خاتمه یادآور شد:آموختن و فراگیری سواد رسانه 
ای و کسب مهارت های زندگی از ضروریاتی است که باید به عنوان 
اولویتی ویژه در دستور کار مراکز و نهادهای آموزشی و تربیتی 
جامعه قرار گیرد،در غیر این صورت در عصری که هر روز شاهد 
عرضه فناوری های جدیدتر و به روز تر در حوزه ارتباطات و فضای 
مجازی هستیم،ضریب و دامنه آسیب های مرتبط با این حوزه با 

افزایش هر چه بیشتری همراه خواهد شد.

استفاده از فضای مجازی در قالب فرهنگ و عرفِ حاکم  بر جامعه 

در کوچه پس کوچه های شبکه های اجتماعی چه می گذرد؟
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انگیزه کافی در میان برخی  بی میلی و فقدان 
جوانان و نوجوانان برای همنشینی با خانواده،معاشرت 
های  مسافرت  یا  بازدیدها  و  دید  در  مشارکت  و 
خانوادگی از مشکلاتی است که برخی از خانواده ها با 

آن دست و پنجه نرم می کنند.
حضور در کنار خانواده،هم نشینی و معاشرت و 
از  اعضای خانواده  میان  و سازنده  تعامل مطلوب 
ضروریاتی است که در تحکیم و انسجام خانواده نقش 

بسزایی ایفاء می کند.
علیرغم اهمیت بسیار زیاد این قِسم از تعاملات،بعضا 
مشاهده می شود برخی از نوجوانان و جوانان علاقه 
ای به همنشینی،معاشرت و مشارکت در دید و بازدید 
و مسافرت های خانوادگی نشان نمی دهند و ترجیح 
می دهند بصورت انفرادی و یا با برقراری ارتباط با 
گروه های هم سن و سال و دوستان،معاشرت و حشر 

و نشر با اطرافیان خویش را تامین کنند.
کیومرث شرافتی،جامعه شناس و آسیب شناس 
مسائل اجتماعی،در تشریح دلایل و واکاوی ریشه 
های چنین رفتارهایی اظهار داشت:عامل اصلی بی 

انگیزگی و عدم تمایل جوانان و نوجوانان به حضور در 
جمع خانواده را باید در شرایط نامطلوبی جستجو کرد 
که در برداشت ذهنی فرزندان از جو و فضای حاکم بر 

چنین جمع هایی شکل می گیرد.
وی افزود:به واقع جوانان و نوجوانان در شرایطی 
که از حضور در کنار خانواده احساس خوشایندی را 
کسب نکنند به انحای مختلف در صدد بر می آیند 
خود را از این معرکه رها سازند و به نوعی از حضور در 

جمع های اینچنینی شانه خالی کنند.
شرافتی گفت:مناسب و مساعد سازی فضا و شرایط 
برای جوانان و نوجوانان اصلی حائز اهمیت در ایجاد 
انگیزش و رغبت برای عدم جدایی و انقطاع فرزندان 
در معاشرت و هم نشینی با جمع خانواده محسوب 

می شود.
جامعه شناس و آسیب شناس مسائل اجتماعی 
عنوان کرد:یکی از عمده نگرانی های خانواده ها از 
این بی میلی جوانان و نوجوانان به احساس نگرانی و 
دغدغه خاطری معطوف می شود که در نبود و غیبت 

آنها ذهن و افکار والدین را درگیر می سازد.

وی افزود:نفس چنین نگرانی هایی غیر منطقی و 
غیر معقولانه به نظر نمی رسد زیرا طبیعتا در فقدان 
حضور اعضای خانواده، نظارت ها ضعیف می شود و 
در بستر کنترل ضعیف یا خلاء نظارت،ضریب ظهور 
و بروز لغزش ها و انحرافات احتمالی بیش از پیش 

تقویت خواهد شد.
شرافتی گفت:موارد زیادی از سختگیری خانواده در 
مجاب ساختن جوانان و نوجوانان برای  حضور در 
کنار خانواده دیده و مشاهده می شود که در واقع 
این رفتارها نتیجه عکس می دهد و عمده جوانان به 
دلایل شرایط سنی،هیجانات روحی،روانی و درونی 
در بستر ها و شرایط اینچنینی به بهانه گیری،بهانه 
انزوا، ،حزن و  جویی و رفتارهای پرخاش گرایانه، 
ناراحتی سوق پیدا می کنند و استمرار این وضعیت 
بصورت بالقوه مستعد بروز نارسایی هایی خانوادگی 

دیگری خواهد بود.
لجاجت در تعاملات و همنشینی با خانواده

صدیقه نوبهار،روانشناس و کارشناس علوم رفتاری 
،با اشاره به ضرورت عدم سختگیری و وسواس فراتر 

از حد معمول نسبت به مجاب ساختن فرزندان جوان 
یا نوجوان برای حضور در کنار خانواده گفت:تجربه 
ثابت کرده در شرایطی که والدین یا خانواده به حضور 
جوانان در مَعیَتِ خانواده اصرار می ورزند،بذر لجاجت 

در تعاملات میان فرزندان و والدین کاشته می شود.
در  نوجوانان  و  جوانان  نظر  به  افزود:احترام  وی 
چنین شرایطی از ضروریاتی است که باید مجدانه 
مد نظر والدین قرار گیرد زیرا اقدامات سلبی،وَلَع و 
تمایل جوانان را برای حضور در جمع های غیر ،بیش 
از پیش تقویت می کند و اساسا محدودیت های 
بیشتر بصورت ناخود آگاه انگیزه و میل بیشتری را در 
نوجوانان و جوانان برای انجام امر منع شده بوجود می 
آورد. روانشناس وکارشناس علوم رفتاری گفت:اتخاذ 
ساز وکارهای نظارتی و کنترل هوشمندانه فرزندان 
در زمان غیبت و عدم حضور والدین و خانواده از  
ضروریاتی به شمار می رود که به واقع در گام نخست 
باید در عین اجابت کردن خواسته فرزندان،زمینه 
نظرات صحیح و غیر مستقیم را برای کنترل رفتارها  
و پیشگیری از لغزش های احتمالی از سوی والدین 

فراهم شود.
انگیزه  باید عدم میل و  افزود:در گام بعدی  وی 
فرزندان به معاشرت و هم نشینی با خانواده علت یابی 
شود و یقینا تا این امر حاصل نشود نمی توان نسبت 

به مرتفع ساختن این معضل و نارسایی اقدام کرد.
نوبهار گفت:رفع زمینه های بی میلی و ایجاد بستر 
خوشایند برای جوانان و نوجوانان بصورت نرم و آرام از 
الزامات مقابله و مهار نرم این رفتارها به شمار می رود.

روانشناس در خاتمه  و  رفتاری  کارشناس علوم 
یادآور شد:البته نمی توان بصورت قطعی انتظار داشت 
تا جوانان و نوجوانان عطای تمامی ارتباطات خویش 
را با گروه های هم سن و سال به لقایش بخشند و 
اساسا چنین انتظاری منطقی نیز به نظر نمی رسد 
اما می توان شرایطی را فراهم ساخت تا زمینه رغبت 
و علاقه فرزندان به حضور در کنار خانواده به نحو 
شایسته ای فراهم شود که در چنین شرایطی علاوه 
بر کاهش دغدغه خاطر والدین،انسجام خانوادگی و 
تعاملات میان اعضای خانواده ها نیز به نحو مطلوب و 

سازنده ای تقویت خواهد شد.

خطر در کمین جوانان تنها

 چرا بی میلی جوانان به همنشینی با خانواده فزونی گرفته است؟

9 سرنشین بالگرد سالم از آب خارج شدند 

سقوط بالگرد در دریاچه شهدای 
خلیج فارس تهران 

رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران گفت: حدود ساعت 11 و 
40 دقیقه صبح دیروز یک فروند بالگرد به دلایل نامشخصی در دریاچه شهدای خلیج 

فارس)چیتگر( سقوط کرده است. 
احمد صادقی افزود: تاکنون 9 نفر از سرنشینان این بالگرد سالم از آب خارج شده اند. 
وی تصریح کرد: نیروهای امدادی اورژانس، آتش نشانی و تیم های غواصی در محل حضور 
داشته و مشغول امداد رسانی به مصدومان احتمالی هستند. صادقی گفت: هنوز در خصوص 
اینکه این بالگرد متعلق به کدام ارگان بوده، اطلاع دقیقی نداریم. سخنگوی مرکز اورژانس 
تهران نیز با اشاره به حادثه سقوط بالگرد گفت: شش مصدوم این حادثه تاکنون از طریق 
عوامل اورژانس به بیمارستان های امام خمینی)ره( و شهید فیاض بخش منتقل شده اند. 
حسن عباسی افزود: تاکنون 9 نفر سرنشین این بالگرد از آب خارج شده اند و عملیات 
امدادی برای خروج لاشه بالگرد  نیز انجام شد درهمین ارتباط یک منبع آگاه به خبرنگار 
ایرنا گفت: بالگرد از نوع 205 بوده و متعلق به شرکت پنها)پشتیبانی و نوسازی بالگردهای 

ایران( بوده و در حین پرواز آزمایشی دچار سانحه شده است. 

فرمانده انتظامي شهرستان بهارستان  خبرداد

کشف 25 فقره سرقت محتویات داخلي خودرو 
فرمانده انتظامي شهرستان بهارستان "از انهدام باند سارقان محتویات داخل خودرو و 

کشف 25 فقره سرقت خبر داد.
سرهنگ واحد نورمحمدي در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس گفت: در پي وقوع 
چند فقره سرقت محتویات داخل خودرو و در راستاي ارتقاء امنیت عمومي و اجراي طرح 
مبارزه با سرقت، موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران انتظامي شهرستان بهارستان 
قرار گرفت.  وي بیان داشت: ماموران تجسس کلانتري هاي 11 و 12 با تجزیه و تحلیل و 

بررسي شگرد سارقان، موفق به شناسایي یک باند سرقت در این شهرستان شدند. 
سرهنگ نورمحمدي افزود: ماموران پس از شناسایي سارقان، با هماهنگي مقام قضائي 
در یك عملیات غافلگیرانه موفق به دستگیري سه سارق حرفه اي در مخفیگاهشان شدند. 

فرمانده انتظامي شهرستان بهارستان تصریح کرد: سارقان در بازجویي هاي فني و پلیسي 
به 25 فقره سرقت محتویات داخل خودرو اعتراف کردند که پس از تشکیل پرونده جهت 

سیر مراحل قانوني به مراجع قضائي معرفي شدند.

فرمانده انتظامي شهرستان  خوي  خبرداد

دستگیري سارق حرفه اي با 28 فقره سرقت 
فرمانده انتظامي شهرستان  خوي   از دستگیري سارق حرفه اي با 28 فقره سرقت 

محتویات داخل خودرو خبر داد. 
سرهنگ  اسفندیار احمدي  گفت: در پي وقوع چندین فقره سرقت محتویات داخلي 

خودرو در خوي ، رسیدگي به موضوع در دستور کار پلیس قرار گرفت. 
وي افزود : ماموران با انجام اقدامات اطلاعاتي، موفق شدند سارق را شناسایي کنند، 
در استعلام هاي صورت گرفته مشخص شد که متهم از سارقان حرفه اي و سابقه 

دار است. 
این مقام انتظامي ادامه داد : پس از شناسایي مخفیگاه متهم، ماموران به صورت 
نامحسوس، وي را تحت نظر قرار داده و شب گذشته حین سرقت او را دستگیر کردند. 
فرمانده انتظامي شهرستان خوي در پایان با اشاره به اینکه متهم در بازجویي هاي پلیسي 
به 28 فقره سرقت محتویات خودرو در شهرستان اعتراف کرده است، گفت: متهم پس از 

تشکیل پرونده مقدماتي جهت سیر مراحل قانوني ، تحویل مقامات قضائي شد.

با اشاره به اینکه   انتظامی   رئیس پلیس فتای نیروی 
66درصد جرایم سایبری در تلگرام انجام می شود اعلام کرد: 
کانال های تلگرامی با بیش از پنج هزار عضو با همکاری وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی ساماندهی می شود. 
سردار کمال هادیانفر روز سه شنبه در حاشیه دومین 
نشست پی جویی موثر و کارآمد جرایم سایبری در جمع 
خبرنگاران و در پاسخ به سوال ایرنا افزود: ساماندهی کانال 
های بیش از پنج هزار عضو ، مصوبه شورای عالی فضای 
مجازی است که در جلسه گذشته این شورا موضوع این 
ساماندهی مطرح و پیش نویس آن نیز ارسال شد.وی ادامه 
داد: براساس این مصوبه مقرر شده است تا وزارت ارشاد کانال 
های بیش از پنج هزار عضو را ساماندهی کند و از این طریق 
معاونت دیجیتال این وزارتخانه نیز سایتی را آماده کند که 
این کار تا 10 روز دیگر انجام می شود.هادیانفر اضافه کرد: 
افراد دارای کانال تلگرام با بیش از پنج هزار عضو، مکلفند 
براساس این مصوبه در این سایت ثبت نام و ادمین کانال خود 
را معرفی کنند تا احراز هویت انجام شود.وی ادامه داد:ضمانت 
اجرای این مصوبه جزو موضوعات مطرح شده است براین 
اساس به شورای عالی فضای مجازی و مرکز ملی فضای 
مجازی اعلام شده است.این مقام انتظامی ادامه داد: کسانی 
که قانون را رعایت کرده اند و از کانال کسب درآمد می کنند، 
حتما در سایت وزارت ارشاد ثبت نام می کنند اما افرادی که 
کار خلاف می کنند هم تمایلی به ثبت نام ندارند.هادیانفر 
افزود:این مصوبه پل ارتباطی در حوزه فیلترینگ تلگرام به 
شمار می آید که با توافق وزارت ارتباطات اتفاق میافتد تا 
اضافه  فتا  پلیس  شود.رئیس  رصد  مجرمانه  های  کانال 
کرد:امروز در شبکه های اجتماعی موبایل پایه، 66درصد 
جرایم سایبری در تلگرام انجام می شودکه سال گذشته کمتر 
از 18درصد بود ؛ ضمن اینکه 20درصد جرایم یاد شده هم 
در اینستاگرام و کمتر از 10 درصد در واتس آپ رخ می دهد.

به گفته این مقام انتظامی براساس پروتکل های کشورها باید 
سرورها در دسترس باشد تا برخورد های لازم با جرائم انجام 

شود این در حالی است که سرور اینستاگرام در آمریکا، وایبر 
در اسرائیل و تلگرام در هلند و آلمان قرار دارد و در دسترس ما 
نیست.هادیان فر افزود: شورای عالی فضای مجازی به وزارت 
ارتباطات و ارشاد فرصت یک ساله داده است تا از تولید نرم 

افزارهای موبایل پایه بومی حمایت کنند.
کاهش برداشت های غیر مجاز از حساب بانکی

رئیس پلیس فتای نیروی انتظامی گفت: از 152پیام رسان 
دردنیا 52پیام رسان در کشور فعال است که بر اساس آخرین 
مصوبه کارگروه مصادیق مجرمانه باید 30مورد از این پیام 

رسان ها مسدود شود که اقدامات آن انجام می شود. 
رئیس پلیس فتا نیروی انتظامی در مورد برداشت های 
غیرمجاز حساب های بانکی هم اظهار کرد: برداشت های 
غیرمجاز سال گذشته 54 درصد بود که امسال به 34 درصد 
کاهش یافته است؛ البته با تلفیق کلاهبرداری یارانه ای 60 
درصد جرائم به این حوزه اختصاص می یابد که در این زمینه 

بیش از 86 درصد پرونده را کشف کردیم.
وی خاطرنشان کرد: به عنوان مثال اخیرا در تهران از بیش 
از 700 اطلاعات مشترکین یک بانک خصوصی ، برداشت 
های زیادی انجام شده است که در حال بررسی این مساله 

ایم که آیا کارمندان بانک در این زمینه دست داشته اند؟
3323 کانال در حوزه قماربازی شناسایی شدند

وی آخرین طرح اجرا شده در پلیس فتا را در زمینه 
قماربازی و شرط بندی عنوان کرد و گفت: سال گذشته 
شبکه گسترده قمار آن لاین )برخط( ، شناسایی و 23 میلیارد 

تومان تراکنش مالی توسط پنج تن، انجام شد.
هادیان فر اضافه کرد: با جمع آوری اطلاعات، طی 20 روز، 
سه هزار و 323 سایت و کانال در زمینه قماربازی و شرط 
بندی در داخل و خارج از کشور شناسایی شد که در این 
راستا 248 پرونده قضائی تشکیل شد و 184 تن نیز در این 
رابطه دستگیر شدند.وی با اشاره به اینکه 32 بانک خصوصی 
و دولتی در کشور فعال است، گفت: با چه مجوزی درگاه 
پرداخت بانک ها برای سایت های قمار بازی و شرط بندی باز 

است که این انتقاد با نامه ای به بانک مرکزی قابل رسیدگی 
است که باید در این زمینه درگاه بانک ها ساماندهی شوند.

30 میلیون سیم کارت مجهوالهویه
وی در مورد ساماندهی سیم کارت های مجهول اظهار 
کرد: بیش از 160 میلیون سیم کارت در کشور وجود دارد که 
از این شمار ، 30 میلیون سیم کارت یا تشابه اسمی دارد و یا 
مجهول الهویه است که البته 20 میلیون از این سیم کارت ها 
ساماندهی و 10 میلیون دیگر در مرحله رسیدگی نهایی قرار 

دارد تا هویت آنها مشخص شود. 
رئیس پلیس فتای نیروی انتظامی اضافه کرد: تخلفات 
گذشته برخی از این اپراتورها براساس این مصوبه رسیدگی 
می شود و اساس کار ما این است که با همکاری وزارت 

ارتباطات این موضوع ساماندهی شود. 
هادیانفر اضافه کرد: در ادامه مصوبه شورای عالی فضای 
مجازی این نکته مطرح شده است که وزارت ارشاد باید 
ضوابطی را برای کاربرد مثبت به این شورا ارسال کند و 
انتظامی و امنیتی دربرخورد  معیاری برای دستگاه های 
با تخلفات مشخص شود به این ترتیب پلیس فتا با جرایم 
عمومی با تاکید بر جرایم اخلاق و اقتصادی بعد از تعیین این 

ضوابط برخورد می کند. 

رئیس پلیس فتا ؛ 

66درصد جرایم سایبری در تلگرام انجام می شود 

دادگاه عمومی بخش کیاسر شهرستان ساری 2 شکارچی توله پلنگ را در مجموع به 24 
ماه زندان محکوم کرد. 

به گزارش روابط عمومی محیط زیست مازندران ، براساس این رای متهم ردیف اول به 18 
ماه و نفر دوم نیز به 6 ماه حبس تعزیری محکوم شدند.این 2 شکارچی متخلف همچنین 
باید 20 میلیون ریال جریمه نقدی به صندوق دولت واریز کنند که این پرداخت نقدی جدای 
از بهای شکار پلنگ است.دادگاه همچنین این 2 شکارچی غیرمجاز را به درخواست محیط 
زیست از داشتن اسلحه شکاری محروم کرده است .ماموران محیط زیست شهر کیاسر از 
توابع شهرستان ساری حدود 2 ماه پیش این شکارچیان را پس از شکار یک قلاده توله پلنگ 

در منطقه حفاظت شده چهاردانگه دستگیر کردند و تحول دستگاه قضایی دادند.
پلنگ از گونه های جانوری تحت حمایت است که طبق مصوبه شورای عالی محیط 
زیست بهای شکار هرقلاده از گونه یوز آسیایی یک میلیارد ریال و پلنگ ایرانی 800 میلیون 

ریال است.

دادگاه عمومی بخش کیاسر شهرستان ساری  خبرداد

دوسال حبس جزای شکارچیان توله پلنگ 






